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Klub přátel historie a Muzeum Kobylí
si Vás dovolují pozvat na

11. kobylské
Dětské hodečky

v sobotu 20. května 2023
v sokolské zahradě

11. kobylské

 na 

 do sokolovny.

K tanci a poslechu zahraje Veselá kapela z Ratíškovic, která bude hrát aj od 19 hodin



Vážení a milí spoluobčané,
první dva měsíce tohoto roku uplynuly jako voda a už 

se k Vám dostává první číslo letošního vydání zpravodaje 
KOBYLÍ DĚDINA. Na konci minulého roku schválilo zastu-
pitelstvo obce rozpočet na rok letošní a  my se snažíme 
plnit všechny úkoly, které z něj vyplývají.

Především začala rekonstrukce provozních objektů Ma-
teřské školy a spojovacího koridoru se samotným křídlem 
Mateřské školy. Práce postupují dle schváleného harmo-
nogramu i  když při rekonstrukci vyvstávají další a  další 
problémy a  úkoly, které jsou však operativně řešeny se 
zhotovitelem. Připomínám, že zmiňovanou rekonstrukcí 
bude objekt nově kompletně zateplen, dostane novou 
střechu, ze skladových prostor vzniknou nové prosto-
ry k pronájmu a bývalá kotelna se promění v  tělocvičnu 
o ploše 85 m2, která bude sloužit pro tzv. malé sporty.

Dále pokračují přípravy na rekonstrukci ulice Osvobo-
zení. Byla kompletně zpracována projektová dokumenta-

Slovo starosty
ce nové komunikace, chodníků a parkovacích stání v úse-
ku „hlavní křižovatka – křížek“. V současné době čekáme 
na vydání stavebního povolení a  připravujeme realizaci 
první fáze této investiční akce, která nás čeká v následu-
jících letech.

V běhu jsou také přípravy výstavby nového bytového 
domu a příprava realizace výstavby inženýrských sítí pro 
rodinné domky v lokalitě k Vrbici.

Velkou prioritou pro letošní rok je určitě, pro všechny 
členy zastupitelstva obce, podpora činnosti organizací 
a spolků působící v naší obci na poli kulturním, společen-
ském či sportovním. V rámci rozpočtu byla navýšena část-
ka tak, aby pokryla náklady spojené s pořádáním nejrůz-
nějších akcí a přispěli tak na zviditelnění naší obce v rámci 
našeho regionu, v mnoha případech i daleko za hranicemi 
našeho kraje.

Vážení spoluobčané, přeji vám krásné jaro plné úsměvů 
a hřejivého sluníčka.

Váš starosta Pavel Kotík

Zastupitelstvo Obce Kobylí po projednání přijalo 
následující usnesení:

Zastupitelstvo Obce Kobylí po projednání přijalo 
následující usnesení:

• UZ/01/06/2022 zastupitelstvo obce schvaluje změnu 
programu jednání dle předloženého návrhu

• UZ/02/06/2022 zastupitelstvo obce volí ověřovatele 
zápisu P. Poulíka a J. Možného, jako návrhovou komisi 
volí předsedu Romana Kaszpera a členy J. Kaňu a R. 
Herůfka

• UZ/03/06/2022 zastupitelstvo obce schvaluje 
rozpočtová opatření č. 4/2022

• UZ/04/06/2022 zastupitelstvo obce schvaluje prodej 
nově vzniklého pozemku p. č. 7460/3 o výměře 80 m2 
v k.ú. Kobylí na Moravě a obci Kobylí za cenu 100 Kč/
m2 dle nově vypracovaného geometrického plánu

• UZ/05/06/2022 zastupitelstvo obce schvaluje prodej 
pozemku p. č. 4741/28 o výměře 28 m2 v k.ú. Kobylí na 
Moravě a obci Kobylí za cenu 100 Kč/ m2

• UZ/06/06/2022 zastupitelstvo obce schvaluje záměr 
prodeje pozemku p. č. 4741/26

Usnesení zastupitelstva Obce Kobylí
č. 6/2022 ze dne 22. 11. 2022

• UZ/01/07/2022 zastupitelstvo obce schvaluje program 
jednání zastupitelstva

• UZ/02/07/2022 zastupitelstvo obce volí ověřovatele 
zápisu Jaroslava Zechmeistera a Zdeňka Sovadinu 
a jako návrhovou komisi volí předsedu Romana 
Kaszpera a členy Petra Horáčka a Vlastimila Jandu

• UZ/03/07/2022 zastupitelstvo obce Kobylí schvaluje 
rozpočtové opatření č. 5/2022

• UZ/04/07/2022 zastupitelstvo obce Kobylí schvaluje 
rozpočet obce Kobylí na rok 2023 v předneseném 
znění

• UZ/05/07/2022 zastupitelstvo obce Kobylí schvaluje 
střednědobý výhled rozpočtu obce Kobylí na období 
2024 - 2025

• UZ/06/07/2022 Zastupitelstvo obce Kobylí příslušné 
podle § 6 odst. 5 písm. c) ve spojení s § 54 odst. 2 
a 3 zákona č. 183/2006 Sb., o územním plánování 
a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších 
předpisů, nesouhlasí s územním plánem nebo 
s výsledky projednání a vrací jej pořizovateli s pokyny 
k úpravě a k novému projednání

• UZ/07/07/2022 zastupitelstvo obce schvaluje 
vyhlášení výběrového řízení na dodavatele herních 
prvků na dětské hřiště u Mateřské školy Kobylí 
a pověřuje radu obce výběrem dodavatele a podpisem 
předmětné smlouvy.

č. 7/2022 ze dne 15. 12. 2022
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• UZ/08/07/2022 zastupitelstvo obce schvaluje 
vyhlášení výběrového řízení na zpracování 
dokumentace pro společné územní a stavební povolení 
ve věci realizace Bytového domu dle zpracovaného 
návrhu společnosti KEEODESIGN, s. r. o. a pověřuje 

radu obce výběrem dodavatele a podpisem předmětné 
smlouvy.

• UZ/09/07/2022 zastupitelstvo obce schvaluje výši 
odměn neuvolněným členům zastupitelstva obce na 
další období ve stejné výši jako doposud

Kobylí v roce 2022

Společenská kronika

Ve zpravodaji jsou zveřejněna pouze jména narozených dětí, u kterých rodiče dali souhlas se zveřejněním a jména zemře-
lých občanů, jejichž parte bylo zveřejněno na vývěsce OÚ. Současně žádáme rodiče, kteří se chtějí zúčastnit slavnostního 
vítání svého dítěte na OÚ Kobylí, aby se přišli po narození dítěte nahlásit do kanceláře OÚ.

Ke dni 31. 12. 2022 žilo v Kobylí 1969 občanů přihlášených k trvalému pobytu + 86 cizinců s pobytem v Kobylí. Při-
stěhovalo se 30 občanů a odstěhovalo se 17 občanů. Narodilo se 13 dětí. Zemřelo 21 občanů. Uskutečnilo se 15 sňatků 
(před úřadem 13, před církví 2).

Narodili se:

Olívie Fribertová . . . . . . . . . . . . . . . . . . Kobylí 723

Lenka Kuchyňková . . . . . . . . . . . . . . . . . Kobylí 358

Lucie Pavloušková . . . . . . . . . . . . . . . . . Kobylí 595

Antonie Herzánová.  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Kobylí 615

Eliška Holešinská . . . . . . . . . . . . . . . . . . Kobylí 348

Malia Vařáková  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . Kobylí 659

Adriana Zechmeister . . . . . . . . . . . . . . . . Kobylí 288

Ester Kunická  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . Kobylí 52

Nela Orosová  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . Kobylí 388

Ester Sýkorová  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Kobylí 377

Vincent Fridrich . . . . . . . . . . . . . . . . . . . Kobylí 569

Zemřeli:

František Steinbock  . . . . . . . . . . . . . . . . Kobylí 3

Bohumila Mikulicová   .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Kobylí 90

Pavel Kuňák . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . Kobylí 565

Zdeněk Otáhal  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Kobylí 558

Marie Řačáková . . . . . . . . . . . . . . . . . . . Kobylí 253

Vladimír Beneš . . . . . . . . . . . . . . . . . . . Kobylí 139

František Novák.  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Kobylí 704

Marie Nováková   .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Kobylí 99

Františka Sychová  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Kobylí 14

Anna Kollárová  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . Kobylí 555

Antonín Štolfa . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . Kobylí 206

Marie Steinbocková  . . . . . . . . . . . . . . . . Kobylí 3

Jaroslav Sůkal . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . Kobylí 310

Marie Otáhalová  . . . . . . . . . . . . . . . . . . Kobylí 202

Luboš Otáhal  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . Kobylí 603

František Křižák . . . . . . . . . . . . . . . . . . . Kobylí 364

Rudolf Šíbl . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . Kobylí 742

Jaroslav Studýnka  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Kobylí 426
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Obec Kobylí hledá
kronikáře/kronikářku
Máte zájem o historii obce a její současné dění?
Zajímají Vás kulturní, sportovní i společenské akce?
Máte úhledné písmo? 

Staňte se právě Vy kronikářem obce Kobylí 
a zapište se do dějin obce.
Přihlášky a informace na Obecním úřadu Kobylí
e-mail: podatelna@kobyli.cz telefon: 724 541 047

KOBYLÍ DĚDINA 1/2023

5



Informace ze sběrného dvora
Vážení občané, v  letošním prvním jarním čísle zpra-

vodaje bych Vás chtěla informovat, že od ledna 2023 se 
na sběrném dvoře neukládají pneumatiky. Zpětný odběr 
pneumatik byl zřízen ve firmě Metalšrot Tlumačov,  a.  s., 
tato se nachází v  areálu firmy Patria Kobylí,  a.  s. Zpětný 
odběr pneumatik provádí firma Green Logistics.

V obci může být zřízeno pouze jedno odběrní místo, ze 
kterého firma Green Logistics pneumatiky zdarma vyváží. 
Obec by za pneumatiky uložené a následně vyvezené ze 
sběrného dvora musela za jejich odvoz zaplatit nemalé 
částky. Proto apeluji na občany, kterým pneumatiky do-
sloužily nebo je léta skladují a potřebují je odevzdat, ať 
učiní ve firmě Metalšrot Tlumačov, a. s. Dle mých informací, 
pneumatiky se zde odevzdávají zdarma. Podrobné infor-
mace Vám podá pracovník firmy Metalšrot Tlumačov, a. s.

V poslední době zazna-
menávám, že se plýtvá 
s pytli, které občané dostá-
vají od obce zdarma. Tyto 
pytle jsou určeny pouze na 
tříděný odpad, který se od-
váží od domů. Na směsný 
a  jiný odpad by si občané 
měli koupit vlastní pytle.

Chtěla bych poděkovat všem občanům, kteří se snaží 
pečlivě třídit svůj odpad, předcházet a snižovat vznik od-
padu. Krásné jaro všem, kterým není jedno co bude s naší 
přírodou a životním prostředím.

Ze sběrného dvora Alena Barcalíková.

Informace z knihovny
Knihovna v roce 2022

Knihovna půjčuje beletrii, naučnou literaturu a  časo-
pisy pro dospělé a  pro děti a  mládež z  vlastního fondu 
a  z  výměnného fondu Břeclav. Registrovaným čtenářům 
půjčuje rovněž společenské hry a Albi tužku a „kouzelné 
čtení“. Zprostředkovává výpůjčky dokumentů z ostatních 
knihoven (a také ostatním knihovnám) v ČR prostřednic-
tvím meziknihovní výpůjční služby (MVS). Nabízí přístup 
k internetu pomocí pevné i wi -fi sítě. Čtenáři mohou vy-
užívat on  -line katalog knih, který je přístupný na našem 
webu, vstupovat do svého čtenářského konta, vybírat 
a objednávat si knihy z domova a v knihovně si je pouze 
vyzvednout, popřípadě si rezervovat tituly, které momen-
tálně nejsou k dispozici. Zájemcům obalujeme i knihy. Bě-
hem celého roku, nejvíce v srpnu a září, bylo obaleno více 
jak 350 knih.

V roce 2022 bylo zaregistrováno 287 platících čtenářů 
(75 mužů, 212 žen), z toho 107 čtenářů do 15 let, knihov-
nu navštívilo 2 763 uživatelů, kteří si vypůjčili 8 231 
dokumentů. Z  jiných knihoven bylo vypůjčeno 48 knih, 
z výměnného fondu Břeclav bylo přivezeno 305 svazků. 
Knihovnou bylo uspořádáno celkem 29 kulturních akcí pro 
školy a veřejnost, kterých se zúčastnilo 510 návštěvníků.

Bylo zaevidováno 235 nových knih. Převážná část byla 
zakoupena, a to téměř výhradně, prostřednictvím akvizič-
ního portálu Team Library, který umožňuje knihovnám ná-
kup nových knih se slevou 30 až 33 %. Využíváme rovněž 
projekt Česká knihovna na doplnění fondu nekomerční 
českou literaturou.

Současně s  doplňováním knihovního fondu probíhá 
průběžně i jeho aktualizace – jsou vyřazovány a odepsá-
ny knihy opotřebované, zastaralé, duplikáty. Tyto jsou po 
schválení zřizovatelem nabídnuty ostatním knihovnám, 
a poté za symbolickou částku zájemcům z řad návštěvníků 
knihovny. Zbylé jsou k rozebrání zdarma, případně odve-
zeny do sběru. Vyřazeno bylo 809 svazků.

V  roce 2022 proběhla řádná 
revize knihovního fondu, kte-
rá se v  knihovně naší velikosti 
provádí v souladu s  legislativou 
každých 5 let. Podle evidenčních podkladů měl mít revi-
dovaný knihovní fond 10 315 svazků, z toho bylo na re-
gále 9 749 svazků, půjčených 557 svazků a nezvěstných 
9 svazků, které byly následně z fondu vyřazeny.

A jak v knihovně začal letošní rok?
Hned v  lednu knihovnu navštívily 4 skupinky žáků 

7.A a 7.B. Tématem všech setkání byla vědecko -fantastická 
a  fantasy literatura. Žáci pracovali s  textem Dvacet tisíc 
mil pod mořem od Julesa Verna, kdy zodpovídali otázky 
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k textu, a nakonec měli za úkol podle popisu nakreslit „pří-
šeru“ z moře.

V únoru jsme si jedno páteční odpoledne zase něco vy-
tvořili. Tentokrát do knihovny zavítala paní Zuzana Veselá 
se svými „drahokamy“ (korálky) a všichni jsme se pokou-
šeli vytvořit si náramek nebo přívěšek podle vlastní fan-
tazie. Myslím, že se to povedlo (ať už dětem, nebo dospě-
lým) a všichni odcházeli z knihovny spokojení. Tímto bych 
chtěla Zuzce poděkovat za inspiraci, trpělivost a hlavně, 
že nám věnovala svůj volný čas.

Táňa Rosochová, knihovnice
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Mateřská škola Kobylí
Hned v úvodu musíme poděkovat za předvánoční 

překvapení. Velké poděkování chceme vyjádřit manže-
lům Libuši a Milanovi Otáhalovým za velký sponzorský 
dar – žehlící mandl na prádlo, který nám darovali. Jistě 
jste si všimli, jaký krásný vánoční strom zdobil naši ma-
teřskou školu. Ten nám věnoval pan Jozef Poulík. Aby byl 
stromek ještě krásnější, děti se svými rodiči vyrobily za-
jímavé netradiční vánoční ozdoby, kterými pak za zpěvu 
koled společně stromek ozdobily. Dalším sponzorem byl 
pan Tomáš Hrnčíř, který nám daroval velké množství ke-
ramických výrobků, z nichž budeme vyrábět různé deko-
race. Další poděkování patří panu Vladimíru Cickovi, kte-
rý nám opracoval dřevo. To pak děti použily při výrobě 
vánočních svícnů. Ještě jednou všem děkujeme za jejich 
vstřícnost a ochotu, kterou věnovali naší mateřské škole.

Čas utíká jako voda a už je tu nový rok. Ten jsme s 
dětmi přivítali oslavou Tří králů. Děti si pro tuto chvíli 
připravily kostýmy, naučily se spoustu básniček a písni-
ček.  Tak jako loni i letos jsme se zapojily do celostátního 
sčítání ptáků. V mateřské škole jsme vyráběli pro ptá-
ky krmítka a různé pochoutky ze semínek. Doma měly 
děti s rodiči za úkol sledovat jedno odpoledne ptáčky 
v krmítku. Každou chvíli, kdy konečně napadl sníh, jsme 
využili k zimním radovánkám. Stavěli jsme sněhuláky, 
bobovali a pořádali sněhové bitvy. Ani v tento zimní čas 
nezapomínáme na naše čtyřnohé kamarády. S napětím 
jsme očekávali den, kdy se v ohradě pod kostelem obje-
ví nový přírůstek. Dočkali jsme se! Narodila se dvě krás-
ná černobílá kůzlátka. Chodíme je často při vycházkách 
pozorovat. 

Veselé chvíle prožily děti při tradičním maškarním 
karnevalu. Celé dopoledne jsme s dětmi prožili tancem 

prokládaným soutěžemi, za které na děti čekala boha-
tá tombola. Po karnevalu jsme si užili ještě masopustní 
veselí doprovázené tradičními zvyky. Stejně tak se ně-
které děti účastní obřadu Vítání občánků, kde oblečeni 
do krásných kobylských krojů vítají miminka básničkami. 

Nejenom zábavou ve školce žijeme, ale i o správný 
rozvoj ve všech oblastech se staráme. V poslední době 
mají děti největší nedostatky ve správné výslovnosti. Z 
tohoto důvodu naše mateřská škola už dlouhou dobu 
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spolupracuje se Speciálně pedagogickým centrem v Ho-
doníně, které se specializuje na logopedi. V měsíci únoru 
proběhla logopedická depistáž, což je vyšetření zaměřu-
jící se na vyhledávání řečových nedostatků v mluveném 
projevu dětí. Po vyhodnocení depistáže dostanou rodiče 
dětí s vážnějšími nedostatky řeči doporučení k logope-
dovi. S ostatními dětmi pracujeme v mateřské škole v 
rámci logopedické prevence. 

Od ledna se opět připravují předškolní děti na vstup 
do 1. třídy v Edukativně stimulačních skupinkách. Tyto 
absolvují v 10 lekcích jedenkrát týdně se svými rodiči. 

V blízké době se připravujeme na návštěvu patronů na-
šich předškolních dětí. Jsou to žáci 8. tříd z místní zá-
kladní školy, kteří se o ně budou starat v průběhu první 
třídy. Připravujeme pro ně setkání v mateřské škole, aby 
se s dětmi navzájem seznámili. Patroni pak na oplátku 
předškoláky provedou celou školou. Při zápisu do 1. tří-
dy, který letos bude 4.4.2023, je budou doprovázet při 
plnění úkolů. Určitě to všichni zvládnou.

Krásné jaro přeje celá mateřská škola.

Blanka Helešicová
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Ohlédnutí za proběhlými akcemi 
Klubu přátel historie od počátku roku 2023.
Vernisáže a výstavy

Od 5.  2.  2023 byli v  Muzeu dvě krásné výstavy pod 
názvem „Kobylí včera a dnes aneb co se do knihy neveš-
lo“ a “Historické bábovky v naší kuchyni“. Protože jedna 
z výstav byla zaměřená na bábovky a  jejich recepty, tak 
zahájení bylo stylové i  s ochutnávkou různých babúvek, 
kterých se na vernisáž upeklo hodně druhů. Některé 
i z netradičních surovin – řepa, dýně, povidla, vaječný ko-
ňak aj., Zúčastněným návštěvníkům vernisáže, kterých se 
sešlo hodně, babúvky moc chutnaly. Obě výstavy budou 
k vidění do konce dubna.

Krojový ples
Došly jsme podpořit kobylskou chasu svou přítomnos-

tí a zhostily jsme se úkolu „čúhaček“ na Krojovým plese 
11. 2. 2023. Nebyly jsme ale za „Tetičky“, nastrojily jsme 
se po pansky a šly tentokrát za „paničky“. Aby sme taky 
ukázaly aj iný šaty než enom ty selský. Děvčaty i chlapci 
byly krásně nastrojený v parádních krojích. Tentokrát ples 
zahájily Moravskú besedú, která se im, moc povedla.

Ostatky v muzeu
Letošní ostatky jsme v Muzeu oslavily 18. 2. 2023. Te-

tičky napekly a  nasmažily tradiční dobroty jako koblihy, 
trdelníky, oškvarkovy buchty, boží milostě aj. Návštěvníci 
mohly ochutnat aj polivku prdelačku a jirtnicový a jelitový 
prejt. Všichni sme si tento den moc užili.

Výroční schůze KPH
Výroční schůze Klubu přátel historie byla 8.  3.  2023. 

Schválili jsme změny ve výboru, hospodaření spolku, 
zprávu o činnosti za rok 2022, plán akcí na rok 2023 a dal-
ší. Jako hosté vystoupili s krátkým kulturním programem 
Mužáci z  Kobylí. Popřáli jsme přítomným ženám k  MDŽ 
a po schůzi jsme při drobném občerstvení ještě krátce po-
seděli s přáteli u výborného kobylského vinečka.

Na co se můžete v muzeu těšit
Od 12. 3. 2023 do 20. 4. 2023 dubna na výstavu obrazů 

Terezie Brdečkové pod názvem „Cesta“.
Neděle 2. 4. 2023 již tradiční Velikonoce v muzeu. Uvi-

díte a zažijete vystoupení našich nejmenších z folklorního 
kroužku Slunéčko, dětskou cimbálovou muziku z  Vrbice, 
různá tvoření pro děti, velikonoční mini jarmark, veliko-
noční tradice a svátečně vyzdobené muzeum.

Neděle 30. 4. 2023 Vernisáž a otevření výstavy pod ná-
zvem “Baťův pedikér“. Výstava zaměřená na1. republiku 
a nejznámějšího pedikéra za kterým jezdily prvorepubli-
kové hvězdy a  osobnosti nejen filmového plátna. Baťův 
pedikér a jeho předci pocházeli z Vrbice i Kobylí. Výstavu 
v Kobylí odsouhlasila i Nadace Tomáše Baťi.

Neděle 4. 6. 2022 Vernisáž s výstavou o muzikantech 
a kapelách pod názvem “Ta naša kapela.“ Výstava fotogra-
fií kapel a muzikantů z Kobylí a okolí doplněno o výstavu 
hudebních nástrojů.

Radoslava Bureš Obadalová
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Dechovka z Kobylí u Orlovny, bubeník Jar. Herzán Hanák, Haman a Lácaranka

Kapela Rozmařilka Lácaranka

Doba předvelikonoční a velikonoční 
jak ji popsala Augusta Šebestová v Lidských dokumentech v r. 1900

NA ŠKAREDÚ STŘEDU nemá se ani jehlú pichnút, lebo 
zašije slípkám ďupku, a  nenesú. Šak ani na ostatky se 
nemá šití vzít do ruky. Ženský majú hodně pit, aby se jim 
drůbež šlechtila. V našej hulici si donesly baby tej sladkej 
a pily o všecko pryč, to sme se jim nachechonily, ty byly 
potom rozvířelý, ty dováděly!

Nó ešče držijú tú starú múdu ty ženský, flaša se slad-
kú gořalků na stole, lebo harinky si ustrojijú, čajku s  ru-
mem, ale enom hospodyně. Děvčatom nepatří pit, to není 
prauch u nás. Ná my taky: flaša na stole, to se všecky dycky 
na to složíme, hus pod stolem – a vejca byly vždycky čistý.

NA SMRTNŮ NEDĚLU ešče před štyryceti rokama chodí-
valy u nás v Kobylí hrubý děvčata topit smrť do svodnice. 
Nastrojily došek do ženských šatů, a  nesly ho na hůlce. 
U  svodnice ho odstrojily, zahodily do vody a  házely po 
něm kamínkem.

Iďa tam zpívaly a iďa zpátky hnaly se na koženej most 
a  při tem taky si zpívaly. Včil chodijú enom školačky se 
smrťú na stromku po dědině. To majú ověšenej stromek 
papírovýma řetázkama, pantlama, obrázkama výfukama 
a zpívajú:

Smrtná neděla, kdes tak dlúhu bývala,
u studýnek u rovinek, cos tam dělávala,
ruce nohy myla, čims jich utírala?
Lístečkem, pístečkem, červenýma vajci, žlutýma koláči.
Svatý Jiří stává, Zemi otvirává,
Aby tráva růstla, Tráva zelená, fiala modrá,
Všelijaký kvítí, na věnečky vítí, Kvítkem rozkvetá.

(Kobylí a Bořetice)

NA KVĚTNÚ NEDĚLU, dyž idú panáček okolo koste-
la s  kočičkama a  kostelnici vyzvánijú zvonama, it pěkně 
k ovocným stromom a třást s něma, má potom hodně ovo-
ce strom, a nepadá. Chodijú aji hledat poklady, sú všeckny 
jeskyně otevřítý.

Na zelenej štvrtek, velkej pátek a na bílú sobotu dyž je 
v obci mrtvola, dycky hoří nekde v tej dědině.

Na velkej pátek mráz neškodí.
Na velkej pátek, dyž děti hrkajú, má se jit do sklepa za-

hrkat, nejsú tam potom žaby, ale néni to pravda, my sme 
hrkávali jak posedlí a měli sme sklep plnej žab.

Na Velkej pátek se chodí do svodnice pro vodu, než 
slunko vynde. Bože to jich tam bývá a jak někdo zaspí, ten 
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vypaluje z dědiny, aby dospíšil, než slunečko vynde. Ně-
kdo se umyje tam, nědo si vezne vody dom a je to zdravý. 
Je to na památku, že židi vedli Krista pána přes vodu. Aji se 
chodijú v ten děň do zahrádky modlit.

Svěcený dřevo má se v ten deň nastrkat do krtičňákú, 
aby krtice neryly; to pomože, my to každej rok děláme.

NA VELKÚ NOC uvázali dycky nebožka stařenka na 
jednú stranu noža tej buchty (babúvky), na druhú stranu 
chleba a to oni věděli, jak se čeho urodí, esli rýž, lebo pše-
nica, lebo nic, lebo oboje. Dyž se má urodit, tož to zazerzá 
núž. Dyž spadnú obrobínky ze svěcenej babúvky na zem, 
a šlúpne na ně, teče z nich krív, ale ju nevidět. Nekdy aji 
zakříkne odrobínka.

Škařúpky ze svěcených vajíček se majú házet do za-
hrádky a nemá se po nich šmatlat.

NA PONDĚLÍ VELIKONČNÍ chodijú malí aji hrubí chlapci 
na šlahačku. Malí idú po dvoch, po třech, má každej svůj 
sotúreček, lebo si to strká za ňadra a do kapce. Tí maličcí 
majú svázaný kukučky a sotva to dospí do rána radosťú. 
Žile si dělajú z vbovýho prutí.

Hrubí chlapci idú húfem a nosijú baňu holubí (koš ku 
nasazení holubů) a idú dům od domu, kde sú hrubí děvča-
ta. Kolikrát dostanú syrových vajec za kolik zlatých. Ná 
děvčata jim dávajú malovaný.

Barvijú ty vajička ve frižulce, vařijú cibulu, dyž na žlu-
to, rýž dyž na zeleno, všelijaký barvičky a papírky kupu-
jú, ale nejlepší namočit ten papír, co z něho děláme růže, 
do vlažnej vody, on hneď pustí; vajíčka studený uvařený 
v tem okotúlat, a sú za krásný. Rejsujú jich nožama, malujú 
voskem alebo šalvostrem.

Radoslava Bureš Obadalová

Řezbář Tomáš Říha a Kobylské kříže
Řezbář Tomáš Říha se narodil na Vrbici v  roce 1866. 

Jeho rodiče Fabián a  Barbora Říhovi se přestěhovali do 
Kobylí na č.  p. 20 (Baráky). V  roce 1877 Fabián Říha ve 
věku 40  let tragicky zahynul, když vozil z Velkého vrchu 
kámen na stavbu silnice k Terezínu. Byl při práci zasypán 
kamením.

Tomáš Říha se vyučil ve Vídni stolařem a v roce 1896 se 
tam oženil s Češkou Petromilou Vilasovou. V témže roce 
se jim narodil syn Karel, který však v dětství zemřel. Poté 
se manželé Říhovi vrátili do Kobylí na č. p. 20, a zde se 
jim narodilo ještě dalších 8 dětí. V roce 1898 se narodi-
la Marie, v  roce 1900 Ludmila, v  roce 1902 Josef, který 
v témže roce zemřel, v roce 1903 se narodila Anna (vzala 
si na muže Alberta Greifa a bydleli v Kobylí na č. p. 372 – 
Greifova chalupa), v roce 1905 Irena, v roce 1908 Božena 
a v roce 1911 Jindřiška.

V Kobylí Tomáš Říha provozoval svoje řemeslo. Byl vel-
mi zručný řezbář, což dokládají vyřezávané dřevěné kříže, 

které zhotovil. Prvním z nich byl v roce 1900 dřevěný kříž 
pro Bartoloměje Nováka, který jej chtěl umístit u křižovat-
ky. Musel proto žádat obecní výbor o povolení. Z obecní 
kroniky z 18. 3. 1899 - „Obecní výbor povolil Bartoloměji 
Novákovi postaviti kříž na Truskavci (volné prostranství blí-
že dolní kovárny) v rohu silnice pod podmínkou, že žada-
tel anebo jeho dědicové, kříž sami opravovati budou, a že 
na parcelu si žádných nároků činiti nesmí“. Člen obecního 
výboru V. Kovářík ml. s povolením nesouhlasil z důvodu, 
že kříž tam vaditi bude (domy č. p. 396, 397 a 398 tam 
v  té době ještě nestály). Časem se stav dřevěného kříže 
značně zhoršil a v roce 1939 jej syn Bartoloměje Nováka, 
Jakub Novák, nechal odstranit a na jeho místo byl umístěn 
kříž kamenný.

Další vyřezávaný dřevěný kříž zhotovil Tomáš Říha 
v roce 1902 pro Františku Kovaříkovou. Ta jej nechala po-
stavit před svůj dům č. p. 1. Následující kříž zhotovil pro 
Tomáše Lanžhotského. I on žádal obecní výbor o povolení 
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k postavení kříže. Zápis z obecní kroniky z 8. 4. 1904 – „Po-
voluje se Tomáši Lanžhotskému postaviti kříž na obecním 
poli u hnojné cesty na dílech nad Zahrady, jest však povi-
nen náklad na opravu nésti. Po smrti jeho nesou náklad 
právní jeho nástupci“. Kříž byl postaven v roce 1905.

Kříž na rozcestí „na Hřebeni“ nechal postavit v  roce 
1869 Bernard Petrla. Zda ho v roce 1914 Tomáš Říha na 
náklady rodiny Petrlovy a  Brdečkovy (Terezie Petrlová  – 
provdaná Brdečková) opravil nebo zhotovil kříž nový, 
nelze zjistit. Kříž je v současné době dočasně v depozitu 
obce a pro veřejnost nedostupný. Dřevěný kříž, který stá-
val u lípy (u hnojiska) byl rovněž uložen do depozitu obce. 
Ani u tohoto kříže nelze posoudit, zda se Tomáš Říha na 
jeho zhotovení či opravě podílel.

Kovaříkův Kříž Kříž u HřebenůKříž ,, Na skale''  nad ulicí,,Polní'' 
po cestě k velkému vrchu

Řezbář Tomáš Říha se nesmazatelně zapsal svými díly 
do místního kulturně -historického povědomí.

PS: Původně se o  kříže starali jejich dárci a  potomci, 
viz zápisy z obecní kroniky. Později, pokud potomků ne-
bylo nebo rodina neměla o údržbu zájem, pečovala o tyto 
objekty farnost nebo ochotní jedinci. Nyní jsou dřevěné 
kříže ve vlastnictví obce.

Věříme, že ty dřevěné kříže, které jsou v  současnosti 
uložené v depozitu obce, se brzy v plné své kráse vrátí na 
svá místa v krajině, kde nám svým posláním budou připo-
mínat dědictví a vzkazy našich předků a také budou vítat 
k odpočinku poutníky procházející naším krásným krajem.

Marie Vrbasová,, Radoslava Bureš Obadalová

Novokřtěnci v Kobylí

První zprávy o  příchodu novokřtěnců do naší obce 
jsou z  konce 16. století. Podle kronik novokřtěnců je to 
rok 1589, další údaje jsou zaznamenány v roce 1594. No-
vokřtěnci se usazovali v okrajových částech obcí. Byly to 
samostatné komunity  – odnože protestanského vyznání. 
Tato společenství zde nacházela nový domov díky nábo-
ženské toleranci českých zemí. Zejména tehdejší morav-
ská šlechta je s ochotou přijímala jako poddané pro jejich 
pracovitost, poctivost i zavádění pokrokových metod v ze-
mědělství.

Novokřtěnci, v naší oblasti Hutterité, zakládali společné 
dvory s obytnými i hospodářskými budovami, řemeslný-
mi dílnami, také školami. Postupně se věnovali i vinařství 
a pivovarnictví. Vedli střídmý život, chtěli se přiblížit prv-
ním křesťanům. Dodržovali společné vlastnictví, společně 
vychovávali děti, starali se o staré a nemocné. Vyráběli si 
vše potřebné k životu.

Po stopách novokřtěnců - 400 let od jejich vypovězení

Moravští novokřtěnci - vyobrazení ze spisu Ch. Erharda
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Podle historických údajů je jejich sídlo v Kobylí iden-
tifikováno v části obce Dvorce. Podle dnešního označení 
jsou to obydlí se zahradami směrem východním, část ulice 
Augusty Šebestové až k odbočce – silnice směřující k obci 
Vrbice počínaje č.  p.  407 p.  Vladimíra Otáhala. Doklady 
o životě těchto obyvatel nacházíme i v dnešní době, a to 
ve formě úlomků keramiky, výrobků hrnčířství.

Novokřtěnci si vedli výborně ve všech řemeslech. Zvláš-
tě však byly, mimo jiné, ceněny jejich práce keramické. Byl 
to tzn. habánský fajáns – šlechtou velmi žádaný a kupo-
vaný. Šlo zejména o fajánsové nádobí – misky, talíře, dž-
bány. Ceněny byly také kamnové kachle, fajánsové římsy. 
U nádob byla uplatňována bílá poleva zdobená modrou 
kresbou se žlutými doplňky. Kachle byly opatřeny pole-
vou zelenou, případně měly jen režný a  slídový povrch. 
Zručnost habánských řemeslníků je historicky obdivovány 
i po staletích.

Velké útrapy, a nakonec i vypovězení, přinesl této komu-
nitě počátek třicetileté války. V letech 1619-1621 plenila 
císařská vojska dvory novokřtěnců. Nájezdy byly opakova-
né. Těmito útoky trpělo i Kobylí. Stávalo se tak i v naší vsi, 
kdy vojáci vše vyrabovali, rozbili a kořist odvezli. Ukořistili 
také dobytek a lup odváželi, jak je zaznamenáno, 70 vozy. 
Na podzim roku 1622 je Kobylí jmenováno mezi 24 dvory, 
které novokřtěnci museli opustit a vystěhovat se. Odchá-
zeli do Uher a pak putovali dále. Podle dochovaných zpráv 
Kobylí patřilo mezi velká sídla novokřtěnců – je odhado-
váno na 300 obyvatel.

O poznání dokladů keramiky a zručnosti kobylských no-
vokřtěnců se zasloužil Heřman Landsfeld – keramik a ama-
térský archeolog, který spolupracoval se zdejším učitelem 
Janem Petrákem. Jeho výzkum začal významným objevem 
v  zahradě domu č.  p.  407 (nyní dům PaedDr. Vladimíra 
Otáhala r.  1959). Další doklady hrnčířské výroby nalezl 
H. Landsfeld v r. 1967 na přilehlém poli. Po delší přestáv-
ce probíhaly archeologické výzkumy až v r. 2000. Strojo-
vé sondáže r. 2001 přinesly pak kromě dalšího množství 
nálezů určitější představy o  rozsáhlosti osídlení. Celkem 
zaznamenány tři lokality. Nálezy fajánsů svědčí o vysoké 
úrovni kobylské dílny novokřtěnců.

Těmito výzkumy se zabýval a  zabývá PhDr.  Jiří Pajer, 
který patří k nejuznávanějším znalcům této archeologic-
ké oblasti. Je nám potěšením jeho spolupráce se zdejším 
Klubem přátel historie a muzeem naší obce v počátcích 
jeho založení.

Milena Škrobáková, Klub přátel historie
Prameny a literatura:

Novokřtěnci v Kobylí – Jiří Pajer (pořízeny výpisy)

Objev díla Habánů

Koncem 50. let minulého století ještě jako žák 7. tří-
dy ZŠ jsem zažil objev, který zařadil naši obec mezi místa 
s  významnou keramickou dílnou habánského etnika na 
jižní Moravě. Můj otec, který na zahradě připravoval jámy 
pro výsadbu jabloní, se propadl do klenuté cihlové míst-
nosti, kde našel zachovalá kachlová habánská kamna. Buď 
se jednalo o  vypalovací pec, nebo ukázkovou keramiku 
pro dobovou aristokracii či bohaté měšťanstvo. Čtverco-
vém kachle fajánsového typu byly pokryty bílou glazurou 
s barevným ornamentálním dekorem. Následný osud to-
hoto nálezu je zajímavý a je až archeologicky detektivní!

Na základě iniciativy p.  učitele Jana Petráka si pro 
kachle přijel strážnický keramik a sběratel habánské ke-
ramiky pan Heřman Landsfeld (1899-1984). Nález kachlo-
vých kamen se tak dostal do správných rukou, proto jsem 
se o  ně dál nezajímal. Až v  roce 2002 (roce 750. výročí 
1. zmínky o Kobylí) v době znovuotevření okolí původního 
naleziště na naší zahradě – bohužel bez nálezu, se vyjád-
řil odborník na kulturu novokřtěnců – Habánů, PhDr.  Jiří 
Pajer, že pátral po regionálních muzeích u nás, ale nikde 
o nálezu z Kobylí není nic známo!

Vladimír Otáhal

Snímky nalezené keramiky

Část fajánsové římsy

Malé lékárenské nádoby

Zlomky fajánsového nádobí
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Kam zmizeli Filipité?

V minulém roce, koncem září proběhlo slavnostní od-
halení „habánské“ studny v ulici Čechova v Hustopečích. 
Tato akce byla organizována městem Hustopeče u příle-
žitosti vyhnání Hutteritů z našeho území v roce 1622. Byl 
jsem požádán, abych se na tomto setkání také podílel. Do-
stalo se mi té cti, že jsem celou akci moderoval. Při této 
příležitosti přijeli také Hutterité z různých zemí. Největší 
delegace přijela z Kanady.

Pronásledování a vyhánění této skupiny věřících nepři-
šlo samo o sobě, ale probíhalo předtím již několik let. To 
se odrazilo i na jiných novokřtěneckých skupinách.

Novokřtěnci, které známe spíše pod přezdívkou habáni, 
nebyli v 16. století jednolitou skupinou. Pronásledování 
a  s  ním spojená utečenecká vlna vytvořila několik hlav-
ních směrů, které se často nebyly schopné mezi sebou do-
mluvit. Do našeho kraje se nejprve ze Slavkova přesunuli 
Filipité pod vedením Filipa Planera. Druhou skupinou byli 
Hutterité, které vedl Jakub Hutter. Ti zůstali na našem úze-
mí až do třicetileté války a nesli s sebou právě to hanlivé 
označení „habáni“. Otázkou zůstává, kam zmizeli Filipité? 
Ti se podobně jako Gabrielité, kteří byli usazeni ve Slav-
kově a Bučovicích, snažili vrátit do svých původních zemí. 
Gabrielité pocházeli většinou ze Slezska, a tak hledali úto-
čiště ve Volyni a při hranicích s Polskem.

Skupina Filipitů, která se v našem regionu usadila, čí-
tala kolem čtyř set dospělých plus děti. I když na území 
Lichtenštejnů byli v  té době celkem v  bezpečí, rozhodli 
se hledat nové místo, kde by se mohli trvale usadit. K hle-

dání vedl Filipa Planera pravděpodobně i  jeho negativní 
postoj k Jakubu Hutterovi a jeho stoupencům. Alespoň tak 
to říkají Hutterské zdroje. Protože na Moravě nemohl nic 
najít, rozšířil své hledání na území původní domoviny  – 
ve Švábsku a Porýní. Tam již pronásledování novokřtěnců 
pomalu ustupovalo. Filip Planer spolu se svým spolupra-
covníkem Blasiem Kuhnem rozdělili komunitu do několika 
menších skupin a ustanovili jim vedoucí. Jedna z  těchto 
skupin vedená Michaelem Shneiderem byla uvězněna 
v Passau. Podle dokumentů hledala místo, kde by mohli 
praktikovat svou víru. Filip Planer a Blasius Kuhn vedli své 
skupiny přes Švábsko do Porýní. Historické záznamy uka-
zují, že se tato skupina usadila také v okolí Wormsu a Štra-
sburku. Další skupinu nacházíme poblíž Heilbronnu nebo 
v okolí Ulmu a Esslingenu. Podle žádosti k usazení, kterou 
poslali knížeti Württenbergovi, odešli Filipité z  Moravy 
v létě 1535. Filip a Blasius hledali nové místo až do podzi-
mu 1536. Sebou si nesli také veškerý majetek Filipitů. Pe-
níze měli sloužit k nákupu nebo pronájmu pozemků. Mezi-
tím byl Jakub Hutter v únoru 1536 popraven, a to změnilo 
u některých Filipitů názor na Hutterity. Obdivovali u nich 
pevné postoje a vytrvalost. Historické materiály říkají, že 
se Blasius vrátil na Moravu a v letech 1537-38 se účastnil 
diskusí mezi bývalými Filipity a Hutterity. Dochované ma-
teriály říkají, že se část Filipitů spolu některými Gabrielity 
připojila k Hutteritům. A tak se Filipité spolu s Gabrielity 
a Švýcarskými bratry z Moravy vytratili. Jen Hutterité zů-
stali na našem území až do bitvy na Bílé hoře v roce 1620.

Karel Fridrich

František Kocourek
Pověřený vybudováním pedikérské služby a jmenova-

ný instruktorem pedikúry

PŮVOD
Rodina Kocourkova - rodina Františka Kocourka pochá-

zela z jižní Moravy z vesnice Kobylí a Vrbice. Rodiče a tři 
starší bratři, Václav, Jakub a Josef, se přestěhovali do Brna, 
kde 19. 2. 1899 přišel na svět František. V roce 1907 se 
rodina přestěhovala do Kyjova.

MLÁDÍ
Studia a  válka - František začal studovat gymnázi-

um v Kyjově. Po uzavření školy odjel do Prahy k bratrovi 
a v roce 1917 složil maturitu. Po maturitě narukoval, vý-
cvik absolvoval ve Vídni a poté bojoval na rumunské fron-
tě a v Haliči. Po skončení války začal František studovat 
medicínu na vysoké škole v Praze, po založení Masarykovy 
univerzity se vrátil zpět na Moravu a studoval lékařskou 
fakultu. Získal titul MUC (kandidát medicíny), ale hrůzné 
vzpomínky z války způsobily, že nesnášel pohled na krev 
a studium nedokončil. Roku 1927 se oženil s Dobroslavou 
Žingorovou, s níž měl dva syny, Richarda a Jiřího.

Více o Františku Kocourkovi a o jeho slavných klientech 
se dozvíte na připravované výstavě.

Radoslava Bureš Obadalová
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Odešel kamarád

Dne 1/7 2022 zemřel po krátké vážné nemoci ve věku 
nedožitých 89 let JINDŘICH ŠŤAVÍK (*15/11 1933), před-
ní sportovní chodec druhé poloviny 50. let a celých 60. 
let minulého století. Závodník nejdříve Baníku Karlovy 
Vary a od roku 1960 Baníku Sokolov. Rodák z jihomorav‑
ského Kobylí se vyučil obuvníkem ve Zlíně a základní vo-
jenská služba ho v roce 1953 zavedla do západočeského 
Sokolova, kterému už zůstal věrný, jako i své práci.

Založil tam se svou manželkou rodinu a vydrželi spolu 
celých 66  let (manželku přežil o několik měsíců). Naro-
dily se jim tři děti. Syn Jindřich ml., který jako chodecký 
dorostenec patřil mezi první desítku v  Československu 
a dvě dcery. Život neměl lehký. Denně až do důchodové-
ho věku dojížděl pracovat do sousedního Kynžvartu nad 
Ohří, kde byla obuvnická dílna. Musel vstávat ráno ve čty-
ři a domů se vracel pozdě odpoledne. Přesto si našel čas 
na sport a v roce 1956 si vybral časově náročnou závodní 
chůzi. Již v  roce 1957 pronikl do ročních tabulek umís-
těním ve třetí desítce nejlepších chodců Československa 
a v dalších letech se zlepšoval až těsně za první desítku, 
hlavně na 50 km trati. Během aktivní kariéry absolvoval 
okolo stovky závodů. Pro klub v ligové soutěži vybojoval 
mnoho bodů a za jeho nejlepší výsledky lze považovat 
stříbrnou medaili v klubové soutěži družstev (Baník Soko-
lov - Šťavík, P. Brandejský, Rybníček) na mistrovství ČSSR 
na 50 km v roce 1964 na trati Praha -Poděbrady a nejlepší 
československý výkon v chůzi na 100 km 10:21:52 hod 
na náročné kopcovité trati Karlovy Vary - Praha v  roce 
1970, který vydržel celé desetiletí. Byl také iniciátorem 
vzniku tradičního závodu v  chodecké dvouhodinovce 
(1962 - 1979), ve kterém získal i  umístění na stupních 
vítězů a hlavním organizátorem chodeckého závodu na 
20 km při mistrovství ČSSR v atletice v Sokolově v roce 
1967. Osobní rekordy na mistrovských tratích měl na teh-
dejší dobu a zcela amatérské podmínky kvalitní 20 km za 
1:36:27.4 hod (1964) a 50 km za 4:36:31.6 hod. (1961). 
Jindru jsem znal ze závodů od roku 1959 a  když jsem 
přišel po promoci v roce 1962 do Sokolova, stal se mým 
velkým přítelem a pomohl mi zvyknout si na život v po-
hraničním hornickém městě, zcela odlišném od metropo-
le. I po mém návratu do Prahy jsme byli v trvalém kontak-
tu. Byl to čestný, moudrý, spolehlivý a přátelský člověk, 
vždy ochotný poradit a pomoci. Oddaný své rodině, práci 
i sportu. Nikoho nezklamal!

Čest jeho památce!
Napsal MUDr. Petr Brandejský 3/7. 2022.

Jindřich Šťavík se narodil 15. 11. 1933, v Kobylí v ulici 
Pod Padělky č. p. 576. Rodiče: Jindřich Šťavík (*10/5 1909 
+1978) a Marie (*18/7 1910 + 1997) roz. Michna Jan č. p. 
316. Děti syn Jindřich (jeho manželka Alžběta Nagyová 
*1934) a dcera Marie (jeho sestra) *24/12. 1941 vd. Ru-
dolf Herzán (*1939 +1996) z Čejkovic okr. Hodonín, byd-
leli tř. Dukelských hrdinů, Hodonín.

Karel Otáhal, Hustopeče

Vzpomínka
Jaroslav Kovář - vzpomeňte s námi!

Náš kamarád Jara Kovář se narodil 24. listopadu 1944 
jako druhé dítě rodičům Libuši a  Jaroslavovi Kovářovým 
v Kobylí, Na Kašnici č. 445. Vyrůstal se svým o dva roky 
starším bratrem Mirkem, ale dospíval ve velké skupině 
tehdejších dětí ve svém okolí, ke kterému nepatřila jen 
ulice Na Kašnici a  Truskavec, ale taky Svodnice, Pastvis-
ka, Lácary i les, Suchořádská zmola, Multa, nebo Vývozek 
a další části našeho Kobylí. A to v létě i zimě. Patřil do ge-
nerace dětí, které tím, že jejich školní docházka skončila 
v roku 1958, tj. v době zahájení socializace vesnice v ze-
mědělství, byla určena k posílení této činnosti. Mimo ten-
to obor se zvláště z vesnice nedostal nikdo bez zvláštního 
povolení MNV nebo ten, kdo se hlásil do hornictví, těžké-
ho průmyslu a podobně. Na toto nařízení nejvíce doplatily 
dívky, pro které nebyly zřízeny učební obory a ještě nee-
xistovaly zemědělské školy. Ty ve většině případů zůstaly 
jako manuální pracovnice v nově vznikajících JZD.

A  do JZD byl, mimo jiné, začleněn i  Jara Kovář. Tomu 
bylo v rámci odborných potřeb družstva umožněno učení 
ve stavebním oboru – zedník. Následnou prací v kolekti-
vech starších kolegů zedníků prošel vlastně další „školou 
života“. A protože byl učenlivý a průbojný, zapojil se do 
dalšího studia a  po jeho ukončení a  nabídce na vedení 
stavební skupiny JZD Kobylí toto přijímá. Výstavbu měl 
na starosti nejen v JZD, ale jako dlouholetý člen zastupi-
telstva a  stavební komise obce od mládí vypomáhá, ro-
dině, kamarádům a  známým na stavbách a  dokončování 
rodinných domů. Vždy říkal, když se rozhlídnu, všude vi-
dím známky své práce. A to nejenom v Kobylí. A protože 
ještě v roce 2008 je stále pracovně činný, stává se s pade-
sáti lety pracovně nejstarším zaměstnancem JZD – Patria 
Kobylí.

S  manželkou Miladou vychoval syny Jirku a  Radka 
a společně zbudovali v ulici na Fišúzi rodinný dům, kde 
prožil celý svůj život. A bez práce nezůstal ani po zaměst-
nání, kdy se věnoval práci na poli, vinohradě, nebo ve 
svém domácím hospodářství.

Byl také aktivním brankářem kobylské kopané. Už mno-
ho let si bez jeho hlasu kobylští a to nejenom stárci, nedo-
vedou představit předhodové stavění máje.

A  nyní, v  jeho plné síle, ho najednou zradilo zdraví 
tak, že jsme se s ním museli rozloučit. Jara Kovář zemřel 
10. ledna 2023.

Jaro děkujeme Ti za kamarádství, za pomoc a přátelství! 
Za všechny děkují spolužáci a příslušníci ročníku 1944!

Jaroslav Otáhal

KOBYLÍ DĚDINA 1/2023

16



Začnu citátem Karla Kryla: „Někomu velmi dobře pasuje do 
hry, že se lidé nenávidí, že se kalí voda. Mezitím, co se hádá-
me o hloupostech, se totiž výborně krade – prodává, kupuje, 
kšeftuje a podvodničí neobyčejně nádherným způsobem“.

Velkou úlohu zde bezesporu sehrály média, závist a dvojí 
metr. Morální marasmus neboli zchátralost, vodopád infor-
mací všeho druhu včetně mediálního smogu a středně prou-
dého hlavě vymývání. Je smutné i zapojení církve, škol a „ne-
závislého“ ústavního soudu. Já uznávám pouze souboje FAIR 
PLAY (rovná hra) bez ohledu na vítěze. Tyto volby totiž nebyly 
o generálu Pavlovi, o němž kromě neúplné komunistické mi-
nulosti (rozvědčíka vycvičeného v Moskvě s cílem nasazení 
do týlu západního nepřítele) vlastně vůbec nic nevíme, ale 
o Andreji Babišovi. A nebýt převratu v roce 1989, tak by mož-
ná byl generál Pavel tím prezidentem taky. Postup za každého 
režimu. Tímto by měl být definitivně uzavřen problém s ko-
munistickou minulostí u kohokoliv. Nebo i tady bude dál pla-
tit dvojí metr?

Generála Pavla podle průzkumů volili především mladí 
lidé, kteří se teď sice radují, ale ani netuší, co je v budoucnu 
čeká – cenzura a s ní spojená ztráta svobody. Nenávist a dez-
informace jsou jen záminky k zasahování do svobody slova. 

Zamyšlení k prezidentským volbám
Svoboda nemůže být omezována, aniž by nebyla ztracena. Ta 
buď je, anebo není. Ti, kdo věří, že svobodu za ně vybojují jiní, 
si ji snad ani nezaslouží (slova Milana Rastislava Štefánika, 
spoluzakladatele Československa).

Druhou skupinou byli voliči hlavně s vyšší životní úrovní 
včetně „pražské kavárny“, kteří nemusí řešit každodenní exi-
stenční problémy. Bída ekonomická je vždy výsledkem bídy 
mravní (slova Tomáše Bati). A možná a ti, kteří dnes oslavují 
ve flanelových košilích, se budou v budoucnu ještě moc divit. 
Samet vystřídal flanel. A je drzost přirovnávat generála Pavla 
k Václavu Havlovi, který právě proti takovým lidem bojoval. 
Jenom nevím, jak se se svým svědomím vypořádávají ti voliči, 
kteří ještě nedávno na sociálních sítích psali, že by všichni 
komunisti měli sedět za katrem. Že by zase dvojí metr? I to 
je možné.

Generál Pavel prosazuje řád, klid a pořádek, tedy znaky to-
tality. Neposlušné ovečky nahnat zpět do stáda. Jeden mou-
drý člověk řekl: „Kdo spí v demokracii, probudí se v totalitě“. 
Co říci na závěr. Prší a venku se setmělo. Tahle noc nebude 
krátká.

Kéž bych se mýlila!
Milena Čejková

Tříkrálový koncert
První sobotu v novém roce směřovaly moje kroky, jako 

už po několik předcházejících let, do kobylského kostela 
na Tříkrálový koncert. Stala se z toho velmi příjemná tra-
dice. Koncert pořádá Kobylský kvartet a každý rok je jiný. 
Letos byla vzácným hostem cimbálová muzika Danaj ze 
Strážnice. Zaplněný kostel se rozezněl autentickou vánoč-
ní lidovou hudbou s  doprovodným slovem cimbalistky 
a  umělecké vedoucí Magdaleny Múčkové, kterou mnozí 
z vás znají jak z vysílání TV Noe, tak z rádia Proglas. Možná 
to nevíte, ale je taky pravnučkou malíře Joži Úprky. Umě-
lecké geny se u ní projevily trochu jinak než u pradědečka, 
ale láska ke Slovácku a jihu Moravy je určitě stejná. Více 
než hodinový program lidové muziky prostupující půso-
bivým prostředím kobylského kostela byl potěšením na 
duši a krásným zakončením vánočního období. Nezbývá 
než poděkovat a těšit se, co krásného si poslechneme pří-
ští rok.

Kdo a co je vlastně cimbálová muzika Danaj?
Byla založena v  roce 1988. Věnuje se především hu-

debnímu foklóru strážnického Dolňácka. Do roku 1995 
doprovázela stejnojmenný strážnický soubor, následně 
začala pracovat samostatně. V roce 1998 založila vlastní 
Malou taneční skupinu, která se představuje také v rekon-
strukcích strážnického a vnorovského kroje z poloviny 19. 
století. Primášem a sólovým zpěvákem muziky je Jan Ga-
jda, uměleckou vedoucí muziky i taneční složky, autorkou 
úprav, cimbalistkou sólovou zpěvačkou Magdalena Múč-
ková. Mezi nejúspěšnější projekty patří pořad Písničky 
z malířovy palety věnovaný malíři Jožovi Úprkovi, pořad 
Písňovou zahradou k výročí narození významného biolo-
ga, pedagoga, sběratele a folkloristy prof. Vladimíra Úle-

hly, oba spojené též jevištním zpracováním. Samostatně 
i společně s tanečníky je držitelem Laureáta MFF Strážni-
ce, pořady Písničky z malířovy palety (2000) i Písňovou za-
hradou (2008) byly oceněny Hlavní cenou MFF Strážnice. 
Oba pěvečtí sólisté i muzika získali prestižní ocenění FO-
SKAR. Muzika mimo domácí scény koncertovala ve větši-
ně evropských zemí, i v USA, Číně, Nigérii nebo Libanonu. 
Několikrát tvořila hudební doprovod zahraničních návštěv 
prezidenta republiky a v létě 2004 tvořila součást dopro-
vodného kulturního programu na Letních olympijských 
hrách v Aténách.

Mgr. Blanka Hrabalová

KOBYLÍ DĚDINA 1/2023

17



Tříkrálová sbírka 2023 v Kobylí
Tříkrálová koleda - význam

Na svátek „Zjevení Páně“ neboli „Tří králů“ (6. ledna) si připomínáme příchod tří mudr-
ců či mágů do Betléma, kam se přišli poklonit narozenému Ježíškovi. Z každoroční připo-
mínky této události vznikl lidový zvyk koledovat – tedy popřát hospodářům úrodný rok 
a za toto přání a požehnání se hospodář koledníkům štědře odměnil. Na tento princip 
lidové koledy navázala i charitní Tříkrálová sbírka. Sbírka vycházející z církevní tradice 
má i svůj duchovní rozměr. Kromě sbírání peněz ve prospěch potřebných má význam i 
samotná koleda, tedy setkání, které je někdy důležitější, než kolik lidé přispějí.

Tříkrálová sbírka 2023 v Kobylí
V sobotu 7. ledna 2023 se dopoledne rozešlo po naší dědině 16 skupinek tříkrálových koledníků. 

Celkem se u nás v Kobylí vykoledovalo 109 048,- Kč.

KOBYLÍ DĚDINA 1/2023
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PŘEHLED VÝSLEDKŮ TŘÍKRÁLOVÉ SBÍRKY V KOBYLÍ V LETECH 2002 AŽ 2023

Rok Částka v Kč
2002 46 859,00 Kč
2003 47 958,20 Kč
2004 44 081,00 Kč
2005 67 743,00 Kč
2006 56 432,00 Kč
2007 58 530,80 Kč

Rok Částka v Kč
2008 56 580,00 Kč
2009 58 307,00 Kč
2010 51 900,00 Kč
2011 59 714,00 K
2012 70 010,00 Kč
2013 69 447,00 Kč

Rok Částka v Kč
2014 70 011,00 Kč
2015 69 601,00 Kč
2016 71 379,00 Kč
2017 75 211,00 Kč
2018 77 799,00 Kč
2019 88 671,00 Kč

Rok Částka v Kč
2020 84 764,00 Kč
2021 45 098,00 Kč
2022 106 294,00 Kč
2023 109 048,00 Kč

Bavory 21 217 Kč
Boleradice 52 751 Kč
Bořetice 87 481 Kč
Borkovany 32 815 Kč
Břeclav 143 901 Kč
Březí 62 405 Kč
Brod nad Dyjí 23 275 Kč
Brumovice 39 924 Kč
Cvrčovice 19 337 Kč
Diváky 24 444 Kč
Dobré Pole 14 500 Kč
Dolní Dunajovice 68 894 Kč
Dolní Věstonice 11 781 Kč
Drnholec 55 190 Kč
Hlohovec 101 034 Kč
Horní Bojanovice 27 496 Kč
Horní Věstonice 22 267 Kč
Hrušky 69 957 Kč
Hustopeče 160 294 Kč
Ivaň 46 982 Kč
Jevišovka 19 450 Kč
Kašnice 12 750 Kč
Klentnice 14 590 Kč
Klobouky u Brna 81 866 Kč
Kobylí 109 048 Kč
Kostice 22 628 Kč
Křepice 73 065 Kč
Krumvíř 50 081 Kč

Kurdějov 25 503 Kč
Ladná 54 067 Kč
Lanžhot 126 829 Kč
Lednice 36 410 Kč
Mikulov 87 164 Kč
Milovice 21 361 Kč
Morav. Nová Ves 136 921 Kč
Moravský Žižkov 52 411 Kč
Morkůvky 18 255 Kč
Nejdek 6 915 Kč
Němčičky 31 934 Kč
Nikolčice 32 236 Kč
Nové Mlýny 6 621 Kč
Novosedly 43 482 Kč
Nový Přerov 13 086 Kč
Pasohlávky 27 219 Kč
Pavlov 22 572 Kč
Perná 39 319 Kč
Podivín 123 112 Kč
Pohořelice 100 025 Kč
Popice 71 606 Kč
Pouzdřany 21 615 Kč
Přibice 42 166 Kč
Přítluky 20 534 Kč
Rakvice 10 814 Kč
Šakvice 53 814 Kč
Sedlec 21 468 Kč
Šitbořice 153 309 Kč

Starovice 34 965 Kč
Starovičky 25 031 Kč
Strachotín 20 441 Kč
Tvrdonice 93 482 Kč
Týnec 47 146 Kč
Uherčice 76 541 Kč
Valtice 117 891 Kč
Velké Bílovice 212 937 Kč
Velké Hostěrádky 23 314 Kč
Velké Němčice 104 314 Kč
Velké Pavlovice 57 315 Kč
Vlasatice 27 516 Kč
Vranovice 92 499 Kč
Vrbice 73 240 Kč
Zaječí 18 906 Kč

KASIČKY CELKEM 3 895 729 Kč
ONLINE CELKEM 28 473 Kč

BEZHOTOVOSTNÍ DARY CELKEM
 17 650 Kč

CELKEM 3 941 852 Kč

PŘEHLED VÝSLEDKŮ TŘÍKRÁLOVÉ SBÍRKY 2021 V OBCÍCH BŘECLAVSKÉHO REGIONU
obec částka obec částka obec částka



Záměry Tříkrálové sbírky 2023

Výnos Tříkrálové sbírky z největší části tradičně putuje 
na podporu lidí v nouzi žijících na území ČR. Jde o různé 
formy pomoci pro nemocné, osoby se zdravotním postiže-
ním, seniory, matky s dětmi v tísni a další. Sbírka podléhá 
předem daným pravidlům pro rozdělení výtěžku. Většina 
vykoledovaných prostředků zůstává v  regionu, kde byly 
vybrány. Záměry, na které se v  daném roce vybírá, jsou 
předem oznámeny. Zhruba desetina výtěžku každoročně 
připadne na rozvojové projekty v zahraničí (např. na udr-
žení zdrojů obživy nebo vzdělávání), případně zůstane 
jako rezerva pro případ humanitárních katastrof.

Na Břeclavsku budou dary využity na rozvoj 
a realizaci těchto projektů
• Charitní záchranná síť 

Pomoc lidem, kteří se ocitli v akutní nouzi, podpora 
seniorů, lidí se zdravotním postižením, lidí bez domo-
va atd.

• Dobrovolnické centrum 
Vzdělání dobrovolníků. Dobrovolníci jsou nedílnou 
součástí charitního týmu, pomáhají při mimořádných 
událostech, ale také díky nim jde zvyšovat kvalita po-
skytovaných sociálních služeb.

• Činnost farních charit
• Domácí hospic svatého Martina 

Vzdělání zdravotních sester, které poskytují péči 
nevyléčitelně nemocným pacientům v jejich vlastním 
sociálním prostředí – doma.

Závěrem Oblastní charita Břeclav tímto děkuje všem, 
kteří vlídně přijali koledníky a přispěli do jejich pokladni-
ček. Stejné díky patří i samotným koledníkům, vedoucím 
skupinek a organizátorům, kteří věnovali nezištně svůj čas 
ve prospěch pomoci druhým. Získané prostředky budou 
použity pro přímou pomoc potřebných a přispějí k udrže-
ní a rozvoji sítě sociálně zdravotních služeb v našem re-
gionu.

Josef Kaňa

Dětský maškarní ples
Kulturní komise obce Kobylí se snaží pro vás připra-

vovat akce a  jednou z  nich byl maškarní ples, který se 
uskutečnil 15. 1. 2023 v sále sokolovny Kobylí. Celý ples 
byl pevně v rukou dvou klaunic Pepiny a Jožiny, které se 
postaraly o zábavu pro děti i rodiče. Celkem 98 dětí při-

šlo v maskách, které byly povedené a užily si dokonalou 
klaunskou show. Obec se také postarala o malou sladkost, 
kterou byly všechny děti odměněny. Děkujeme rodičům, 
za krásné masky a těšíme se na další setkávání na kultur-
ních akcích pro děti i dospělé.

Za kulturní komisi Jitka Láníčková
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Taneční pro dospělé v Kobylí
Další kurz společenských tanců pro dospělé je zdárně 

za námi! Kurz probíhal od listopadu roku 2022 do letoš-
ního ledna pod vedením legendárního a úžasného taneč-
ního mistra – pana Václava Kosmáka, který vede Taneční 
studio Morava Mikulov.

V průběhu osmi lekcí jsme se učili základní kroky a růz-
né taneční figury standardních i  latinskoamerických tan-
ců. Naučili jsme se například walz, valčík, polku, tango, 
quick -step, jive, mambo, cha -chu a  rumbu. Během lekcí 
panovala přátelská a veselá atmosféra, při nácviku jsme 
si užili spoustu legrace, poznali nové přátele, občas jsme 
se i dost zapotili.

Naše snažení vyvrcholilo vystoupením na Plese spor-
tovců, kde jsme předvedli krátkou ukázku několika stan-

dardních i  latinskoamerických 
tanců. Snad se všem zúčastněným 
naše vystoupení líbilo. My jsme si 
to užili a potlesk i pozitivní ohla-
sy nás opravdu moc potěšily.

Tanec je považován za jeden 
z nejzdravějších forem sporto-
vání a pohybu obecně. Procvi-
číte a  posílíte při něm celé tělo 
(mnohdy i  bránici), rozhýbete ztuhlé 
klouby, zlepšujete svou fyzickou kondici a také pěkně na-
máháte mozkové závity při zdolávání nových kroků a ta-
nečních figur. A k tomu si užijete zábavu a aktivní společný 
čas se svým partnerem/svou partnerkou.

Na podzim roku 2023 by-
chom opět rádi otevřeli ta-
neční kurz pro dospělé – zase 
se vše budeme učit od začát-
ku. Ti pokročilí se pak mohou 
učit nové a  složitější figury 
dle přání. Pan Kosmák je tomu 
také nakloněn. Kurz je vhodný 
pro všechny věkové kategorie, 
nestyďte se přijít mezi nás!

Tanci zdar! A budeme se tě-
šit na nové taneční nadšence.

Za kobylské i přespolní 
tanečnice a tanečníky 

Jana Herůfková
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Daniel Hůlka v Kobylí
Přijměte srdečné pozvání na koncert Daniela Hůlky, 

Elišky Minářové (Vomáčkové), Jitky Břízové a Jana Mícha-
la v Kobylí v orlovně. V neděli 26. 3. 2023 v 17.00 hod. 
uslyšíte melodie z muzikálů Dracula, Bídníci, Hrabě Monte 
Christo za doprovodu houslí a klavíru. Dan v těchto muzi-
kálech exceloval a stále se řadí mezi jeho nejoblíbenější. 
Zazní také nádherné árie z Dvořákovy Rusalky, kde Dan 
ztvární roli Vodníka. Eliška Minářová doplní večer svým 
krásným sopránem a to jak v sólových písních, tak v due-
tech s Danem. Houslistka Jitka Břízová a klavírista Jan Mí-
chal budou celý večer oba zpěváky doprovázet a vytvářet 
dojem malého orchestru. Přijďte si poslechnout melodie, 
které nestárnou!

Před představením a o pauze bude zprovozněn bufet, 
jehož výtěžek půjde na konto Člověka v tísni. Vstupenky si 
můžete zakoupit na www.artepertutti.cz nebo výjimečně 
na telefonu 775247064. Vstupné 390,- Kč v předprode-
ji, 500,- Kč na místě. Děti do 6 let bez nároku na místo 
zdarma. Vstupenky nejsou místenkami. Sál bude otevřen 
15 minut před začátkem.

Více informací o Danovi: www.danielhulka.com. 
Koncert pořádá Hudební agentura Arte per tutti Jitky Břízové.

Jitka Břízová

Kam oko dohlédne - Elektrárna Hodonín (EHO)
Pro další část seriálu „Kam oko dohlédne“ 

jsem vybral zajímavý cíl. Otázka zní. Je z naší 
rozhledny vidět hodonínská elektrárna?

Elektrárna Hodonín (EHO) od nás vidět 
je, ale jen částečně. Jihovýchodním směrem 
(za zalesněným hřebenem mezi Mutěnicemi 
a Starým Poddvorovem) najdeme horní část 
100 metrů vysokého elektrárenského komí-
nu. Platí však, že elektrárna má komíny dva. 
Paradoxně ten druhý komín je z našeho po-
hledu schován v  dokonalém zákrytu za tím 
prvním. Samotná výrobní hala, která je vysoká 
35 metrů, vidět není, ta už je skryta za hře-
benem.

ČEZ,  a.  s. Elektrárna Hodonín je se svým 
instalovaným elektrickým výkonem 105 MW 
a tepelným výkonem 250 MWtep nejmenší výrobnou celé 
akciové společnosti. Svou výrobou se EHO podílí na celko-
vé výrobě ČEZ, a. s. pouze 0,69 %. V současnosti spaluje 
hnědé uhlí ze severních Čech a biomasu. Od roku 2009 je 
jeden z bloků hodonínské elektrárny určen výhradně ke 
spalování čisté biomasy.

Elektrárna Hodonín byla postavena v  letech 1951 
až 1957. Měla čtyři zděné komíny a  se svým výkonem 
205 MW patřila ve své době k největším zdrojům elektři-
ny v Československu. Uvedení do provozu probíhalo po-
stupně od roku 1954. Jako palivo používala lignit z okol-
ních lignitových dolů (poslední lignitový důl Mír Mikulčice 
ukončil těžbu lignitu v  roce 2009). Časem se k  výrobě 
elektřiny přidala výroba tepla, kterým elektrárna zásobuje 
město Hodonín a také sousední slovenský Holíč, což je ev-
ropský unikát v distribuci přeshraničního tepla. Společná 

výroba elektrické energie a tepla v jednom cyklu, tzv. ko-
generace, snižuje spotřebu paliva na vyrobenou jednotku 
energie a tím šetří i životní prostředí. Od roku 1990 prošla 
EHO výraznou "odtučňovací" kůrou, při níž byl výrazně 
zredukován počet pracovníků. Došlo také k "omlazovací" 
kůře, při níž byla nákladem 2,8 mld. korun obnovena vel-
ká část zařízení s  orientací spíše na potřeby zásobování 
teplem a  méně na výrobu elektřiny. Ze čtveřice komínů 
zbyly v  roce 2005 jenom dva. Zvláštní důraz byl při re-
konstrukci kladen na ochranu životního prostředí a dnes 
je EHO moderní elektrárnou s  minimálním dopadem na 
životní prostředí.

Na závěr doporučuji návštěvu webových stránek spo-
lečnosti ČEZ, kde si můžete elektrárnu virtuálně prohléd-
nout, je to velmi zajímavé.

Josef Kaňa
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Ukliďme Česko
Každý rok společně uklízíme Kobylí a okolí. Díky zapojení myslivců z Kobylí jsme schopni uklidit více lokalit. Pokud 

Vás tato akce oslovila, přidejte se k nám. Můžete přijít a uklízet s námi nebo nám dát tipy, kde je potřeba uklidit odpadky, 
černou skládku apod. 

S pozdravením za dobrovolníky
Lucie Kovaříková

 

 

UKLIĎME SPOLU 

     KOBYLÍ a okolí 
          Přidejte se k dobrovolníkům  
          a k Mysliveckému spolku Kobylí 
 

 
 
 

1. dubna 2023. 
   Sejdeme se ve 14 hodin 
            u OÚ Kobylí. 

Pytle a rukavice zajištěny, 
nezapomeňte na pevnou obuv! 

 Lucie Kovaříková 

774 403 973 
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doprovází cimbálová muzika Vonica

pěvecké přehlídky dětských zpěváčků

25. března 2023

14.00 hod.
sál sokolovny v Kobylí

Obec Kobylí Vás srdečně zve na další ročník

O Malovanú

Augusty Šebestové
pantličku



Výstava vín v Kobylí 2023
Pilotní akcí našeho spolku je tradiční výstava vín. Pří-

pravy na výstavu vín jsme letos započali tím, že jsme 
uspořádali školení degustátorů na stobodový systém, 
abychom si oživili naše znalosti a přiučili se i něčemu no-
vému. Školení proběhlo v jídelně společnosti PATRIA, a. s., 
kde nám přenášel Ing. Michal Kumšta, Ph.D. odborný asis-
tent na Ústavu vinohradnictví a vinařství Zahradnické fa-
kulty Mendelovy univerzity. Měli jsme možnost ochutnat 
a zkusit si obodovat vína s různými vadami a pak bodové 
hodnocení porovnat s  víny bezvadnými. I  přes vysokou 
úroveň školení nás překvapila nízká účast vinařů.

Hodnocení vín proběhlo na degustaci, která se konala 
v neděli 26. února v sále společnosti PATRIA, a. s. Přes po-
čáteční obavy z počtu degustátorů se sešlo 53 degustáto-
rů, takže byli minimálně tři v komisi. Degustaci řídil opět 
Ing.  Michal Kumšta a  v  příjemném klidném prostředí se 
vína ohodnotila dle chutí jednotlivých komisí.

Samotná výstava se konala 4. března v místní sokolov-
ně. Na výstavu se nám letos sešlo celkem 602 vzorků vín, 
z toho 383 bílých, 164 červených, 52 vín růžových a kla-
retů a 3 vzorky vín ovocných. Letos jsme na naší výstavě 
měli i 38 vzorků ze Slovenska, od našich přátel z Budme-
ric. Díky tomu jsme mohli pokoštovat širokou škálu vín 
nejen z Velkopavlovické a Slovácké vinařské oblasti, ale 
i  z  oblasti Malokarpatské. Jako vždy se vyhlašovalo nej-
lépe hodnocené víno v odrůdě, kde se sešlo šest a více 
vzorků a k tomu šampioni výstavy v jednotlivých katego-
riích.

Šampionem bílých vín se stal Tramín červený od Vác-
lava Hasíka z  Vrbice. Ocenění pro šampiona bílých vín 
věnoval senátor Rostislav Koštial, který ji i  osobně pře-
dal. Šampionem červených vín se stal Cabernet Moravia 
od Jana Čotka z Čejče, kde určitě hrálo nemalou roli, že 
hrozny pocházely z kobylských Lácar. Cenu v podobě krás-
né obří číše dodala Obec Kobylí a  předal místostarosta 
Radek Kovář. Šampionem růžových vín se stalo Rosé ze 
směsi odrůd Frankovka a Cabernet Moravia, které vysta-
voval Karel Bařina z Kobylí. Cenu pro nejlepší růžové víno 
v podobě kuponu na odběr zboží dodaly vinařské potřeby 
LIPERA. Nově zavedenou cenu pro nejlepší kobylský „Na-
jburg“ získal Martin Rusňák z  Kobylí. Cenu 
dodala společnost VINIUM, a. s. a jelikož se 
ředitel Vinia na poslední chvíli omluvil ze 
zdravotních důvodů, tak cenu předal mís-
topředseda ZO Jirka Varmuža. Nejlepším ví-
nem člena ČZS se stalo Veltlínské zelené od 
Varmužů, kdy jsou členové ČZS hned tři - Jir-
ka, Táňa a Nikol, všichni aktivní členové naší 
organizace. Tento Veltlín získal krásných 96 
bodů. Cenu dodal a osobně předal předse-
da celorepublikové rady ČZS pan Stanislav 
Kozlík. Ocenění za nejlepší kolekci vín zís-
kalo Víno Hrabínek, kdy bodový průměr čtyř 
nejlépe hodnocených vín dosáhl úžasných 
91,75 bodu, což je téměř neskutečné a jsme 
rádi, že máme v  našich kobylských řadách 
tak skvělého vinaře. Cenu předal předseda 

ZO ČZS Kobylí Vladimír Čotek. To 
byli ocenění vinaři a  jejich vína, 
na druhou stranu se někteří vinaři 
cítili dotčeni nízkým ohodnoce-
ním svých vín. Tady bych zdůraz-
nil, že bodování je subjektivním 
hodnocením dané komise a rozhodně není žádným smě-
rodatným údajem. Proto na tu výstavu jdeme, abychom si 
tato vína ochutnali a s kamarády si udělali vlastní názor. 
Já osobně jsem ochutnal nejhůře ohodnocené Chardon-
nay a dle mé chuti si toto víno zasloužilo o deset bodů 
víc. Proto se na místních výstavách přešlo na stobodové 
hodnocení, jelikož rozsah stupnice je velký a  musíme si 
uvědomit, že dle této stupnice začíná dobré víno na 72 
bodech.

Výstavu zahájil Vítek Damborský, který krátce zhod-
notil vinařský rok a následovalo předání cen jednotlivým 
oceněným vinařům. Při předávání šampiona bílých vín vy-
zpovídal pana senátora a  při předávání ceny za nejlépe 
hodnocené víno člena ČZS zase požádal o slovo předsedu 
ČZS pana Kozlíka. Předáním ocenění následoval slavnost-
ní přípitek a ten odstartoval naši výstavu. Byli jsme rádi, 
že se opět objevili naši přátelé z Budmeric, kterým jsme 
zprostředkovali návštěvu našeho muzea. Už s prvním vla-
kem o půl desáté nás překvapilo, kolik se k nám sjelo pře-
spolních návštěvníků. Na druhou stranu je s podivem, jak 
málo přišlo Kobyláků. Výstava vín není jen akcí pro úzký 
okruh vinařů, ale kulturně společenskou akcí pro celé ro-
diny, kde si mohli zazpívat a i zatančit s cimbálovou muzi-
kou Dukát z Kyjova. Bylo krásné, když kluci z chasy rozjeli 
Verbuňk a  nikomu nevadilo, že v  tu chvíli neplní povin-
nosti nalévačů. Tady bych chtěl chasu pochválit za to, v jak 
hojném počtu se letošního nalévání zhostila a  za to jim 
naše organizace pomůže s vínem a láhvemi na jejich hody. 
Milým překvapením byl úspěch mladých začínajících vina-
řů, a to nejen Štěpán Gala se svým Zweigeltrebe, ale také 
Vítek Osička, který zvítězil ze svým Rulandským šedým, 
ale i stříbrným roséčkem a dostal se se svými čtyřmi víny 
do bodového průměru 87,75 bodu, čímž se zařadil na třetí 
místo v nejlepších kolekcí vín, což se nějakým technickým 
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nedopatřením nedostalo do katalogu a za to mu patří naše 
omluva. Velmi nás těší úspěchy mladých vinařů a já v této 
nastupující generaci vidím nástupce nás dosluhujících 
členů a doufám, že tato mladá generace si najde cestu do 
naší organizace a převezme po nás jak pořádání výstavy 
vín, tak i ostatních akcí. To, že se výstava protáhla o dvě 
hodiny, jenom svědčí o vydařenosti této akce.

Na závěr mi dovolte, abych poděkoval všem vinařům 
za dodané vzorky vín, degustátorům za pomoc při hodno-

cení, chase za nalévání, sponzorům i všem kolegům z vý-
stavního výboru, kteří se podíleli na této vinařské akci.

Těšíme se na shledání na nějaké další akci pořádané za-
hrádkáři z Kobylí, a to na některém z pořádaných zájezdů, 
nebo na Kobylské zahrádce, kterou jsme rozšířili o soutěž 
ve vaření zelňačky. Protože neděláme akce sami pro sebe, 
ale pro všechny spoluobčany.

Čotek Vladimír
ZO ČZS Kobylí
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Kalendář akcí obce Kobylí na rok 2023
L E D E N

7.1. Benefiční koncert kostel sv. Jiří

15.1. Dětský maškarní ples sokolovna

28.1. Hasičský ples sokolovna

29.1. Fotografie Kobylí včera a dnes a výstava bábovek muzeum

Ú N O R
11. 2. Krojový ples sokolovna

18. 2. Ples sportovců sokolovna

18.-19.2. Ostatky v muzeu muzeum

26. 2. Kurz první pomoci Sokolovna

26.2. Degustace vín Patria a.s.

B Ř E Z E N
4.3. Výstava vín sokolovna

5.3. Obrazy Terezie Brdečkové - vernisáž muzeum

10.3. Den otevřených dveří pro muže orlkovna

20.3. Vítání jara průvod obcí od ZŠ

25. 3. O malovanú pantličku Augusty Šebestové sokolovna

25.3. Lác(z)arman orlovna

26.3. Koncert Daniela Hůlky orlovna

D U B E N
2.4. Velikonoce v muzeu muzeum

8.4. Běh k Božímu hrobu

15.4. Po kobylských uličkách za vínem vinné sklepy

21.4. Koncert DH Lácaranka sokolovna

23.4. Hody sv. Jiří v kostele kostel sv. Jiří

30.4. Fotografie  pan Habánek - vernisáž v muzeu muzeum

30.4. Pálení čarodějnice hasičské cvičiště

K V Ě T E N
6.5. Hry bez hranic orlovna

12.5. Den otevřených dveří ke Dni matek orlovna

13.5. 8. Kobylí Open discgolfové hřiště

14.5. Soutěž mladých hasičů hasičské cvičiště

20.5. Dětské hodečky sokolská zahrada

20.-21.5. Střelby na asfaltové terče myslivecká chata

21.5. Žijeme hrou - fotbalový turnaj přípravek hřiště Za Mlýnem

26.5. Muzejní noc muzeum

27.5. Simona – Stand-up Comedy sokolovna

28.5. Umění našich babiček - vernisáž v muzeu muzeum

Č E R V E N
2.-4.6. Oslavy ČMMJ - 100 let sokolská zahrada

2.6. Den dětí v orlovně orlovna

10.6. Tenisový turnaj čtyřher sportovní areál TJ Sokol

17.-19.6. Kobylské hody sokolská zahrada
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21.6. Modrohorský fotbalový turnaj základních škol hřiště Za Mlýnem

23.6. Den dětí pro ZŠ Kobylí orlovna

24.6. Fotbalový CUP - fotbalový turnaj starších přípravek hřiště Za Mlýnem

24.6. Volejbalový srandamač sportovní areál TJ Sokol

24. 6. Krajem andré muzeum

24.6. Dětské rybářské závody závlahová nádrž - sady

Č E R V E N E C
22.7. Soutěž v požárním útoku hasičské cvičiště

22.7. Taneční zábava hasičské cvičiště

S R P E N
5.8. Volejbalové memoriály sportovní areál TJ Sokol  

10.8. Závody odrážedel pro benjamínky hřiště u školy

12.8. Koncert v muzeu muzeum

17.8. Duatlon pro děti

25.-26.8. Zarážení hory Suchořádská zmola

26.8. Kobylský triatlon sportovní areál TJ Sokol

Z Á Ř Í
3.9. Vernisáž v muzeu muzeum

9.9. Po Modrých horách za burčákem vinné sklepy

9.9. O pohár starosty obce Kobylí discgolfové hřiště

9.9. Rybářské závody pro dospělé závlahová nádrž - sady

9.-11.9. Kobylská zahrádka sokolovna

15.9. MINI-BENCH PRESS rodiny orlovna

16.9. Po kobylských uličkách za vínem a burčákem vinné sklepy

28.9. Vaření trnek - den v kroju muzeum

Ř Í J E N
1.10. Den seniorů sokolovna

7.10. Běžecký závod

22.10. Drakiáda Studýnky

22.10. Vernisáž v muzeu muzeum

28.10. Šlapání zelí muzeum

L I S T O P A D
12.11. Martinský hodový zpívání sokolovna

17. 11. Zabijačkové hody muzeum

25.11. Vánoční koncert sokolovna

26.11. 30 let KPH muzeum

P R O S I N E C
3.12. Advent v muzeu muzeum

10.12. Mikulášská nadílka kostel sv. Jiří

9.12. Zpívání pod věží prostranství u kostela

13.12. Česko zpívá koledy muzeum

26. 12. Štěpánská zábava sokolovna

27. 12. Svěcení vína sokolovna

27.12. (Po)Vánoční hody - turnaj v discgolfu discgolfové hřiště

30.12. Běh k jesličkám kostel sv. Jiří

30.12. Den otevřených dveří orlovna
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Kravihory jdou na dřeň
Ejchuchů a juchuchů. Tohle je asi první, co Vás napadne, 

když pomyslíte na bořetické ”Kravihory”. Oslavy naroze-
nin, svatby, firemní večírky, setkání kamarádů…To všech-
no tady umíme a děláme. Pije se, slaví se. Ejchuchů a ju-
chuchů.

Život ale není vždy růžový jako rosé z Frankovky. Osud 
umí být opravdu krutý. A teď nemyslím, když Vám rupne 
na bečce obrůčka. Něco se může fatálně pokazit. Zdraví. 
V těle přestane fungovat správně jedna zásadní funkce - 
krvetvorba. Diagnóza? Leukémie. Co pomůže? Transplan-
tace kostní dřeně.

A teď si představ, že zrovna Ty můžeš někomu zachránit 
život. Co je víc, než někomu zachránit život?přestav si, že 
je v takové situaci někdo blízký - třeba Tvoje máma. Co bys 
neudělal pro mámu? Nebo pro Tvé dítě?

Ve Velkých Pavlovicích žije mladý šohaj, 
Pavlík Lacina, kterému zachránil život dárce 
kostní dřeně z Německa. Jeho táta, Pavel La-
cina, dělá osvětu o  kostní dřeni. Díky jeho 
iniciativě v kampani “Vinaři jdou na dřeň” se 
do registru přihlásily stovky osob. Můžete si 
s Pavlem přečíst článek, viz QR kód.

V sobotu 27. května proběhne Den ote-
vřených sklepů pod Kravíma horama. Je to 
nejnavštěvovanější událost v  Bořeticích. 
Chceme využít poteciálu a  poskytnout ná-
vštěvníkům možnost zapsat se do registru 
dárců kostní dřeně. Stánek se poté přesu-
ne do kulturního domu v Bořeticích, a to je 
možnost pro Vás! Od 14.00 se budete moci 
zaregistrovat.

Odběry zajistí Český národní registr dárců 
dřeně. Informace naleznete na další straně. 
Patronkou akce bude Sarah Horáková, vice-
miss ČR z Velkých Pavlovic, která je v regis-
tru dárců zapsaná, a je zároveň ambasador-
kou kampaně “Vinaři jdou na dřeň”.

Prosíme všechny lidi dobré vůle, je -li Vám 
mezi 18 a  35 lety, jste -li zdraví, pojďte se 
zaregistrovat. V Česká republice je v  regis-
tru každý stý občan (114 275 dárců), v Ně-
mecku je to každý dvacátý. Pojďme trochu 
dohnat. Karma je zdarma. Přijď si pro karma 
body, nebolí to.

Díky.
Marek Herůfek

autor je v registru dárců kostní dřeně
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Příchod jara
Tak jsme se zase dočkali. S březnem přichází opravdové 

jaro. V tomto období se prodlužují dny a zesilující sluníčko 
láká ptačí pěvce k zahájení svých koncertů. Jaro je období 
plné života, krásy a nových začátků. I když zima nebyla ta 
pravá „ladovská“, asi už se všichni těšíme na přírodní vý-
zvy a nádheru kolem sebe.

Celá řada ptáků zpívá v našich zahradách, polích a na 
dvorcích. Už teď můžeme slyšet samečky kosů černých, 
sýkory, pěnkavy obecné nebo štěbetání vrabců a  volání 
hrdliček. V polích zase skřivany polní, první špačky, drozdy 
a bažantí kodrcání. Ze zimního spánku se probouzejí je-
zevci. Začínají se objevovat první mláďata zvěře, například 
malí zajíčci „březňáci“, při tich procházce můžete narazit 
na malá selata divokých prasat, srnčata, na vodě kachnu 
divokou se svými ratolestmi. Myslete na ně a pejsky měj‑
te stále na vodítku!

Na lukách a v lese nás vítají barevné květy rostlin. Je-
jich pestrost je nádherná. Mimo jiné rozkvétají podběl 
lékařský, sněženky, plicník lékařský, sasanka hajní, violka 
vonná, hlaváček jarní, vzácný je koniklec luční. Také keře 
a stromy voní svými květy, například dříny, jívy, lísky, olše, 
osiky, jilmy a břízy.

Co děláme nyní my, myslivci? Zvěř začíná postupně 
v  tomto čase přecházet na zelenou potravu. Tato změna 
může zvěři způsobovat řadu zažívacích potíží. A tak musí-

me v krmelcích neustále nabízet 
vhodná krmiva. Také je velmi dů-
ležité doplňování lizů. Spárkatá 
zvěř vyžaduje zvlášť nyní velké 
množství minerálů a  stopových prvků. Spolupracujeme 
také s místními vinaři a snažíme se jim pomáhat a posky-
tovat ochranné prostředky proti okusu vinohradů.

Pranostika: Kukačka, která v březnu kuká, čáp, který tluká 
a divoké kachny na příletu oznamují teplé jaro.

Naše akce
Srdečně vás zveme na místní střelby, které proběhnou 

u myslivecké chaty ve dnech 19. 5 – 21. 5. 2023. Nebude 
chybět skvělá zvěřinová kuchyně!

Srdečně vás také zveme na Okresní výstavu trofejí 
a současně oslavy 100 let Českomoravské myslivecké jed-
noty, které budou probíhat v místní sokolovně a sokolské 
zahradě dne 4. 6. 2023. Na programu bude výstava obráz-
ků dětí ze základní školy, sokolnictví, myslivecká hudba, 
zpívání u cimbálu s Jožkou Šmukařem. Součástí této akce 
bude občerstvení a zvěřinové speciality.

Milí občané, važme si naší krásné přírody a užívejme si 
na procházkách vše, co potkáme, s úctou a pokorou.

Za MS Miroslav Tlach ml.

Jan Vystoupil
makler@janvystoupil.cz
www.janvystoupil.cz

+420 774 999 016

Zajistím pro Vás
bezpečný prodej Vaší nemovitosti

Hledáte nadstandardní realitní služby?

Videoprohlídka 3D skenHomestaging Vizualizace

BYTYPOZEMKY DOMY SKLEPY

Inzerce
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Inzerce

Projdi dům a posbírej všechna
elektrozařízení k recyklaci
Lampička, sporák, fén nebo žárovka – všechny tyto věci a veškeré 
další elektro patří do tříděného odpadu! 
Zrecyklovat a znovu použít jde totiž víc než 90 % materiálů. 

Některá elektrozařízení navíc obsahují i nebezpečné látky a do popelnice zkrátka nepatří. 
Zbytečně zatěžují přírodu. Mohou poškodit nejen životní prostředí, ale i lidské zdraví.
Sběrná místa jsou přitom přístupná všem. Vysloužilá elektrozařízení lze vrátit v jakémkoli obchodě 
s elektronikou nebo ve sběrných dvorech. Nebližší sběrné místo najdeš v mapě sběrných míst na 
www.ekolamp.cz.

Zahraj si  
i naši mobilní hru  
Zrecykluj to!

www.ekolamp.cz
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Kontakty:        Ing. Michal Zich 

                            Tel: +420 774 113 357

                            Email: info.mashustopecsko@gmail.com

http://www.mashustopecsko.cz/zelena-usporam-light

MAS Hustopečsko s podporou obce 

poskytuje bezplatnou pomoc při přípravě žádosti do programu

Zateplení podlah

max. 60 000 Kč

Výměna oken

max. 12 000 Kč/okno

Zateplení střechy 

max. 120 000 Kč

Zateplení fasády 

max. 6 000 Kč/běžný metr

Zateplení stropu 

max. 50 000 Kč

Výměna vchodových dveří

max. 18 000 Kč/dveře

Kdo může žádat ? Kdy si mám žádost podat ?
Vlastník nebo spoluvlastník rodinného domu, nebo

trvale obývané rekreační stavby za podmínky, že:

 

Jsou všichni členové domácnosti příjemci

starobního důchodu nebo invalidního důchodu 3.

stupně.

Pobírala domácnost v období od 12.9. 2022 příspěvek

na bydlení.

        Příjem žádostí se otevře 9. ledna 2023, je nutné

podat v součinnosti s MAS.

 
Výše dotace ?

     Dotace je až do výše 150 000 Kč vyplácena

zálohově.

     Dotace je vyplácena také zpětně na                  

realizace uskutečněné již od 12. září 2022.

Nebojte se na nás obrátit pro bezplatné poradenství!
      Ing. Veronika Mikulicová

      Tel: +420 774 364 013

      Email: veronika.mikulicova@email.cz



Oceňovali jsme oddílové sportovce
Projekt sdružených fotbalových družstev mládeže 

Kobylí/Bořetice funguje již čtvrtým rokem (sezónou) a ak-
tuálně pracuje se 110 dětmi rozdělenými do sedmi věko-
vých kategorií. Ocenění udělujeme ve spolupráci s obce-
mi Kobylí a Bořetice, které také zajistily věcné ceny. Hráči 
jsou nominováni na základě doporučení trenérů v každé 
kategorii. Vyhlášení nejlepších oddílových sportovců le-
tos proběhlo v Kobylí na Sportovním plese.

KATEGORIE FOTBALOVÁ ŠKOLIČKA:

Mathias Langer

Ocenění udělená v této kategorii jsou spíše příslibem 
do let budoucích. Mathias má pět let a rád hraje s číslem 
10 podle svého vzoru Messiho. Pravidelně navštěvuje tré-
ninky, kde vyniká svojí dravostí a pohybovými dovednosti. 
Nebojí se jít do souboje s protihráčem a má předpoklady 
pro další fotbalový vývoj. A je statečný, protože jako prv-
ní si šel na plese neochvějně přes celý sál, pro udělenou 
cenu.

KATEGORIE PŘÍPRAVKA U7:

Matyáš Dufek

Vyhodnocený nejlepší střelec v  družstvu mladší pří-
pravky, který nastřílel v rámci týmu 60 % gólů za podzim-
ní sezónu. Tenhle svůj střelecký instinkt podědil nejspíš 
po taťkovi a zařadil se tak k nejlepším kanonýrům bořetic-
kého „Celtiku“

KATEGORIE MLADŠÍ PŘÍPRAVKA U9:

Mikuláš Langer

Mikuláš je v mladší přípravce prvním rokem a už je vel-
kou oporou družstva v  defenzívě i  směrem dopředu. Za 
poslední půlrok, jak říkají trenéři, získal díky své píli a cí-
levědomosti velký progres. V  podzimní části sezóny vy-
nechal minimum tréninků a svědomitě se účastnil všech 
utkání, za což trenéři děkují také rodičům.

KATEGORIE STARŠÍ PŘÍPRAVKA U11:

Marek Buchta
Pro Marka je jednoduchá charakteristika: „snaha, šikov-

nost, bojovnost.“ Jedná se o  univerzálního hráče, který 
se nebojí jít do žádného souboje. Marek je také střelec 
branek, kterého nikdo pro jeho radost z gólu určitě nepře-
hlédne, znamení zdvižená pěst. Marek je pravděpodobně 
i fotbalový výzkumník, už si totiž chtěl vyzkoušel, zatréno-
vat bez kopaček a věcí na trénink.

KATEGORIE MLADŠÍ ŽÁCI U13:

Jan Herzán

Aktuální kapitán družstva mladších žáků, který jev týmu 
služebně nejdéle sloužící a nejzkušenější. Honza hraje kří-
dlo, v podzimní části zaznamenal 10 gólů a patří k největ-
ším oporám svého družstva, kde zanechává nezapomenu-
telnou stopu. Protože svou povahou je přátelský, skromný 
a spolehlivý, trenéři si tak pochvalují práci s ním.

KATEGORIE STARŠÍ ŽÁCI U15:

Nicolas Dávid

Nejmenovaný i jmenovaný vůdce smečky starších žáků, 
univerzální hráč, který svými výkony a vystoupením doká-
že strhnout tým, dokáže spoluhráče pokárat, ale i pochvá-
lit. Pokárat žel dokáže i rozhodčího. Nicolas patří k velkým 
talentům a  snad tohle ocenění bude další motivací na 
sobě pracovat. Aktivně působí i v družstvech dorostu, kde 
se v žádném případě neztratí.

KATEGORIE DOROST U19:

Filip Vala

Výkonný obránce družstva dorostu, působící na pozi-
cích stopera a levého beka. „Peky“ jde příkladem v pocti-
vosti na trénincích a je na něm vidět velký fotbalový po-
sun. V zápasech je spolehlivý a týmový. Ve své podstatě 
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velmi skromný a pokorný kluk, který přes občasné 
zdravotní bolístky patří k nedílné součásti družstva 
dorostu. Na bolístky jsme si už zvykli, není totiž asi 
chvíle, kdy by Filipa nic nebolelo 

Ceny našim fotbalistům předal osobně předse-
da TJ Sokol Kobylí Radek Kovář. Mladým fotbalis-
tům přísluší velká gratulace a  já věřím, že budou 

DODÁVKA A ČERPÁNÍ BETONOVÝCH SMĚSÍ, 
ZÁKLADOVÉ DESKY NA KLÍČ

www.betonvp.cz
telefon: +420 737 137 123   |   email: info@betonvp.cz VELKÉ PAVLOVICE

na sobě pilně pracovat, trénovat a  zažívat další sportov-
ní úspěchy. No a velký dík závěrem patří všem trenérům, 
kteří se o své svěřence skvěle starají s nepřehlédnutelným 
vkladem svého osobního času.

Jiří Huslík

Inzerce
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Jarní sezóna nezadržitelně odstartuje, naše mládež 
bude křižovat zelené plochy fotbalových hřišť, pilně tré-
novat a hrát jarní sezónu svých soutěží. Veškeré přípravy 
vrcholí a s jarem vše nabírá obrátky. Řeklo by se, že v zim-
ním období fotbalisti zahálí a  odpočívají, jenže opak je 
pravdou. Tohle mělo do odpočinku fakt daleko. Dovolte mi 
„vypíchnou“ několik aktivit, které jsme mimo pravidelných 
tréninkových procesů absolvovali.

Přípravky
Nejmenší děti z fotbalové školičky, nebo -li také „mini-

přípravky,“ pilně trénovaly v  zimním období v  kobylské 
sokolovně. V rámci zápasového boje se však naše mini při-
šla ukázat do tělocvičny základní školy, kde sehrála tři přá-
telská „přespolní“ utkání s dětmi ze sousedních Brumovic.

Pro naše přípravky (mladší i starší), jsme uspořádali ha-
lové turnaje ve Velkých Pavlovicích.

Obě přípravky odehrály také turnaje OFS ve Valticích, 
kde se sice nepočítají výsledky, ale přípravky Bořetice/
Kobylí patřily k těm nejlepším z účastníků. Mladší z pří-
pravek pak sehrála turnaje v Hustopečích a několik přá-
telských utkání.

Žáci
Obě žákovská družstva se účastnila halové ligy mládeže 

ve Valticích, kde obě odehrály celkem šest turnajů. Jeli-
kož se turnaje účastní většinou družstva z vyšších soutěží, 
kobylsko-bořetičtí fotbalisté si zde udělali dobré jméno. 
Mladší úspěšně vybojovali na konci skvělou bronzovou 
příčku a starší žáci skončili na čtvrtém místě. 

Také pro mladší žáky jsme organizovali turnaj ve spor-
tovní hale ve Velkých Pavlovicích.

Halové turnaje 14-15. 1. 2023 Halové turnaje 4-5. 2. 2023 Halový turnaj 25. února 2023

STARŠÍ PŘÍPRAVKA U11 : 
1. Bořetice/Kobylí 
2. FC Pálava Mikulov 
3. TJ Sokol Popice 
4. TJ Velké Bílovice 
5. TJ Sokol Šitbořice 
6. SK Újezd u Brna 
7. SK Krumvíř 
8. TJ Sokol Lanžhot
MLADŠÍ PŘÍPRAVKA U9:
1. FC Sparta Brno 
2. FC Pálava Mikulov 
3. TJ Moravan Lednice 
4. Bořetice/Kobylí 
5. FC Hustopeče 
6. TJ Velké Bílovice

STARŠÍ PŘÍPRAVKA U11:
1. TJ Spartak Hluk 
2. TJ Družstevník Sobotiště 
3. SK Újezd u Brna 
4. TJ Sokol Šitbořice 
5. Bořetice/Kobylí 
6. FKM Podluží 
7. TJ Spartak Slavíkovice 
8. Aligators Brumovice
MLADŠÍ PŘÍPRAVKA U9:
1. TJ Spartak Hluk 
2. FKM Podluží 
3. TJ Slavoj Velké Pavlovice 
4. SK Újezd u Brna 
5. TJ Sokol Šitbořice 
6. Bořetice/Kobylí 
7. TJ Sokol Dambořice

MLADŠÍ ŽÁCI U13
1. SC OMV Neusiedl/Zaya
2. TJ Spartak Slavíkovice
3. SK Krumvíř
4. Velké Pavlovice/Rakvice
5. Kobylí/Bořetice
6. SK Prace
7. Aligators Brumovice
8. FC Miroslav

Turnaje, které jsme pořádali v  zimních termínech ve 
Velkých Pavlovicích, byly pro všechny zúčastněné mladé 
sportovce dobrým fotbalovým vyžitím. Pro nás zase další 
zkušenost z projektů, zaměřených na mládež. Turnajů se 
účastnilo v pěti herních dnech celkem 400 hráčů. Organi-
zační tým, kde rozhodčí Karel Landa z Brna, Adam Kadlec 
a Ondra Šišma odřídili vždy celý denní herní plán, o zvu-
kovou atmosféru se nám postaral pan Ivan Podešva, ob-
čerstvení zařídily Jana Huslíková a Jana Soukopová, všem 
jmenovaným patří velký dík. Ten také Základní škole ve 
Velkých Pavlovicích; vlastně všem školám, které umožňu-
jí uspořádat podobné aktivity a nebrání se spolupráci se 
sportovními organizacemi.

Dorost
Naši dorostenci se účastnili Zimní ligy pořádanou OFS 

Břeclav, kde skončili na druhém místě. Na umělé trávě 
odehrál tři utkání:
Kobylí/Bořetice- Charvatská N.V. 3:0
Mikulov- Kobylí/Bořetice 1:2
Kobylí/Bořetice -Velké Pavlovice 1:1

Všem družstvům přeji hodně úspěchů v  nové sezóně 
a věřím, že si naši mladí fotbalisté povedou skvěle. Všech-
ny vás zvu na fotbalové hřiště ať už v Kobylí, Bořeticích či 
na Vrbici. Přijďte si užít jarních dnů a podpořit naše fot-
balisty…

Jiří Huslík
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turnaj mladší žáci

turnaje přípravek
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turnaje přípravek
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Pojďme fandit… 2023 jaro - hřiště pro domácí utkání

MĚSÍC DEN HŘIŠTĚ BOŘETICE HŘIŠTĚ KOBYLÍ HŘIŠTĚ VRBICE

3 neděle 19 15.00 muži
Bořetice - Hustopeče

15.00 muži
Kobylí – Velké Hostěhrádky

12.45 muži B
Kobylí/Vrbice – Přibice

sobota 25   10.00 mladší žáci
Kobylí/Bořetice – Břeclav C 

neděle 26    15.00 dorost
Kobylí/Bořetice – Bzenec/Vracov   

4 neděle 2 16.30 muži 
Bořetice - Hlohovec

16.00 muži 
Kobylí - Brumovice

13.00 muži B 
Kobylí/Vrbice – Strachotín

neděle 9   10.00 přípravky 
Bořetice/Kobylí - Vranovice

10.00 starší žáci 
Kobylí/Bořetice – Velké Němčice

  13.45 mladší žáci 
Kobylí/Bořetice - Mikulov  

  16.00 dorost 
Kobylí/Bořetice – Hroznová Lhota  

neděle 16 16.30 muži 
Bořetice - Mikulov

16.30 muži 
Kobylí – Velké Němčice

14.15 muži B 
Kobylí/Vrbice – Velký Dvůr

sobota 22 14.15 mladší žáci 
Kobylí/Bořetice - Starovice     

neděle 23

10.00 přípravky 
Bořetice/Kobylí – Velké Pavlovice

14.15 muži 
Kobylí - Uherčice  

13.00 dorost 
Kobylí/Bořetice – Dubňany

16.30 muži B 
Kobylí/Vrbice – Dolní Dunajovice  

neděle 30

10.00 starší žáci 
Kobylí/Bořetice – Velké Bílovice    

16.30 muži 
Bořetice - Křepice    

5 neděle 7 13.30 dorost 
Kobylí/Bořetice – Mikulov

15.00 muži 
Kobylí - Starovice

17.00 muži B 
Kobylí/Vrbice – Bavory 

neděle 14

10.00 přípravky 
Bořetice/Kobylí – Velké Němčice    

17.00 muži 
Bořetice – Charvátská N.V.    

sobota 20  
 

17.00 mladší žáci 
Kobylí/Bořetice - Brumovice

neděle 21

  9.00 turnaj Žijeme hrou 
turnaj přípravek  

 
14.30 dorost 
Kobylí/Bořetice – Dambořice  

  17.00 muži 
Kobylí - Hustopeče

15.00 muži B 
Kobylí/Vrbice – Klentnice

neděle 28

10.00 přípravky 
Bořetice/Kobylí - Vlasatice   10.00 starší žáci 

Kobylí/Bořetice – Mikulov

17.00 muži 
Bořetice – Moravský Žižkov    

6 sobota 3 17.00 mladší žáci 
Kobylí/Bořetice – Velké Bílovice  

neděle 4
  15.00 muži 

Kobylí - Šitbořice  

  17.00 muži B 
Kobylí/Vrbice – Perná  

sobota 10

14.30 dorost 
Kobylí/Bořetice – Krumvíř    

17.00 muži 
Bořetice - Nosislav    

neděle 11  
 

 
 

10.00 starší žáci 
Kobylí/Bořetice – Charvátská N.V.

středa 21   Modrohorský turnaj ZŠ  

sobota 24  
Kobylí Cup 2023 
turnaj starších přípravek  
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Velikonoční zamyšlení
Když se američ-

tí kosmonauti vrátili 
zpět po prvním přistá-
ní na Měsíci, prohlásil 
prezident Nixon: „To 
je největší událost ve 
světových dějinách 
od dnů stvoření.“ Na 
tento poněkud nadne-
sený výrok reagoval li-
dový kazatel Billy Gre-
ham prohlášením, že 
to prezident správně 
nezvážil, neboť nejvý-
znamnější událostmi 
světových dějin jsou 
narození, smrt a  zmrt-
výchvstání Ježíše Kris-
ta.

V jedné zahradě rostl bambus. Byl rok od roku mohutnější 
a krásnější. Majitel měl z něho radost. Jednou se ale před ním 
zastavil a řekl mu: „Milý strome, potřebuji tě!“ Bambus odpo-
věděl: Pane, jsem připraven, použij mne, jak chceš. Pánův hlas 
zvážněl: „Abych tě mohl použít musím tě uříznout!“ Strom se 
otřásl: „Mne uříznout? Tvůj nejkrásnější strom v zahradě? Ne, 
prosím, to ne!“ Pán řekl: „Když tě neuříznu, nebudu tě moci po-
užít.“ Všechno v zahradě ztichlo. Bambus sklonil svou nádher-
nou korunu a tiše řekl: „Pane, když mě jinak nemůžeš použít, 
tak mě uřízni“. Ale pán pokračoval: „Musím ořezat i  tvé listy 
a větve!“ „Ach, pane, toho mě ušetři. Znič mou krásu, ale nech 
mi listy a větve!“ „Když ti je neodřežu, nebudu tě moci použít!“

Slunce zakrylo svou tvář. Bambus zasažen tiše šeptal: Pane, 
ořež mě!“ „Můj milý, musím udělat ještě víc. Musím tě středem 
rozříznout a vyjmout tvoje srdce. Jestliže to neudělám, nebu-
du tě moci použit!“ Tu se bambus sklonil až k zemi: „Pane, řež 
a rozděl!“

Tak majitel zahrady bambus uřízl, odstranil jeho větve a lis-
ty, rozdělil jej na dvě části a vyjmul jeho srdce. Pak ho odnesl 
po suchém poli k prameni. Tam pomocí bambusového kmene 
připojil pramen na vodní stružku v poli. A čistá voda se hna-
la rozpůleným kmenem bambusu a tekla na suché pole, aby 
umožnila bohatou úrodu. Tak se stal krásný bambus velkým 
požehnáním, když byl rozlámán a rozbit.

Při vykopávkách na Velké Moravě byl nalezen kříž, kam 
naši předkové dali vyrýt jasné svědectví víry: „Christos -Fós- 
Zóé- Níké (Kristus- Světlo- Život- Vítězství). Existují problé-
my, se kterými si člověk neporadí sám -je to především zlo, 
které se chce zmocnit našeho srdce a  smrt. Potřebujeme 
Spasitele, který to vše vzal na sebe a do toho osobně vstou-
pil z lásky k nám. Kříž je místo, kde Ježíš zvítězil a dovršil své 
vítězství nad smrtí a nad zlem. Svou smrtí na kříži a zmrt-
výchvstáním nám otevřel cestu k  věčnému životu v  nebi. 
Proto křesťané uctívají kříž jako symbol vítězství, symbol 
života, který nám dává světlo naděje. Ďábel je poražen a tak 
se kříže bojí, protože je to znamení jeho porážky. Na našem 
hřbitově máme krásnou sochu Piety Bolestné Panny Marie, 
která na klíně drží Ježíšovo tělo. Může to být pro nás místo, 
kde skrze Marii můžeme Bohu svěřovat své bolesti, smutky 
a beznaděje. Ona nám velmi rozumí, vždyť s Ježíšem proží-
vala všechno a doprovázela ho na jeho křížové cestě až pod 
kříž a ke hrobu. Klidně můžete zde zapálit svíčku na zna-
mení odevzdanosti svých těžkostí. Ona vše svěřuje svému 
Synu a přimlouvá se za nás. Od dubna bude v předsíni kos-
tela, který je otevřen denně od 9 do 18 hodin k tiché mod-
litbě, umístěna krabička s nápisem -Modlitební úmysly. Do 
ní můžete vložit a napsat anonymně svoji prosbu, za kterou 
se budeme modlit v pátek při mši svaté sloužené za farníky.

Bůh Kristovým vzkříšením ukazuje, že zlo a smrt nema-
jí poslední slovo! Přeji nám všem, aby se na nás naplnila 
nádherná prosba z velikonoční vigilie Bílé soboty: Ať slavné 
Kristovo vzkříšení naši tmu ve světlo promění.

Tomáš Caha, farář
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Velikonoční bohoslužby 
ve farnostech Kobylí, Bořetice a Vrbice 

Na obřady velikonočního třídenní bude zajištěn svozový autobus. 
Odjezd autobusu z obvyklých míst 30 minut před začátkem obřadů.

6.4. 
Zelený čtvrtek Kobylí  18:00 mše svatá 

společná modlitba v Getsemanské zahradě

7.4. 
Velký pátek 

Kobylí 9:00-12:00 kostel otevřen k tiché modlitbě

Vrbice 16:00 Velkopáteční obřady

8.4. 
Bílá sobota

Kobylí 9:00-15:00 kostel otevřen k modlitbě u Božího hrobu

Bořetice 20:00 Velikonoční vigilie

9.4. 
Zmrtvýchvstání Páně

8:00 Bořetice Slavnost Zmrtvýchvstání Páně-mše svatá

9.30 Vrbice Slavnost Zmrtvýchvstání Páně-mše svatá

11:00 Kobylí Slavnost Zmrtvýchvstání Páně-mše svatá 
Při mši svaté se budou žehnat velikonoční pokrmy. 

10.4. 
Pondělí velikonoční

8:00 Bořetice Mše svatá

9.30 Vrbice Mše svatá

11:00 Kobylí Mše svatá

Stavba komunitního centra
Také v průběhu zimy pokračovaly stavební práce na komunitním centru. Počátkem března je již stavba pod novou 

střešní krytinou a pokračují dokončovací práce v interiéru.  Úpravy budou probíhat postupně také na farní zahradě, která 
bude začleněna do aktivit komunitního centra. Slavnostní předání je plánováno po letních prázdninách. 
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Zveme Vás…
2.4. 2023 15:00 Křížová cesta mezi vinohrady z Kobylí na Vrbici za mír ve světě 

(začátek v kostele sv. Jiří). 

23.4. 2023 14:00 Hodová mše svatá k oslavě sv. Jiří, hlavního patrona kostela v Kobylí. 
Mši svatou bude sloužit P.  Mgr. Pavel Pacner, probošť z Mikulova  

8.5. 2023 8 :00 Tradiční pěší pouť do Žarošic (odchod v 8 hodin od fary z Kobylí) 
„Pojďte všichni s námi, vemte svoje známý, jdeme do Žarošic!“

28.5. 2023 11:00 Slavnostní mše svatá-první svaté přijímání dětí

10.6. 2023 Čas bude upřesněn Slavnost Božího Těla-průvod obcí od Muzea do kostela a požehnání

16.4. 2023 15:30

Procesí do vinohradů za letošní úrodu (od fary)

V dřívějších dobách naši předkové chodili prosit za úrodu do polí a vinohradů.
Uvědomovali si, že bez Božího požehnání marné lidské namáhaní. Lidé byli závislí 
na tom, co se urodilo. 
Proto vás chci všechny pozvat, zvláště vinaře, v neděli 16. 4. v 15:30 hodin na 
procesí k dřevěnému kříži u hlavní silnice mezi Vrbicí a Kobylím, kde budeme prosit 
Boha dárce všeho dobra za letošní úrodu a aby také požehnal vaší práci ve vino-
hradu.

Mary’s Meal 
i vy se můžete zapojit do projektu řešení hladu ve světě

Na projektu Marys'Meal (= Mariino jídlo) mě 
fascinuje jeho jednoduchost, která funguje. Dítě 
přijde do školy a dostane tam najíst. Tím je my-
šleno jedno prosté jídlo denně (obilninová kaše 
nebo rýže se zeleninou). Ale pro tyto děti jsou to 
hotové hody. Bydlí totiž v zemích, kde je nouze 
o jídlo a lidé často i několik dní musí hladovět…

Zakladatel této organizace Magnus MacFarle-
ne-Barrow se do různých charitativních projek-
tů zapojovat od svého mládí a  na projektu Ma-
ry’s  Meal uplatnil své předchozí zkušenosti - je 
třeba, aby "potřebným" byla zachována důstoj-
nost, je nutné, aby tito vyvíjeli úsilí a aby je dary 
"posouvali" dále (a  nestaly se na nich závislí)… 
Celý projekt může dlouhodobě a efektivně fun-
govat pouze tehdy, pokud si ho "přivlastní" míst-
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ní komunita. Proto si škola (v  chudých oblastech světa), 
která se do projektu Mary’s Meal chce zapojit, musí nej-
dříve vytvořit vlastní "projekt" - zajistit místo, kde se jídlo 
bude vařit, síť dobrovolníků, kteří se o vaření jídla posta-
rají…a Mary’s Meal zajistí dodávky surovin (tedy pokud je 
škola do tohoto projektu vybrána). Suroviny se navíc na-
kupují v dané oblasti (zemi) - snižuje to cenu a podporuje 
místní ekonomiku.

Další naprosto šokující věc je cena každodenního jídla 
pro jedno dítě na celý školní rok - pouhých 550 Kč. Zdá se 
vám to málo? Mě ano.

V současné době Mary’s Meal sytí každý den 2 429 182 
dětí (děti různých náboženství v  několika zemích Afriky, 
Jižní Ameriky a Asie).

Každý z nás se může zapojit - ať už zasláním peněžního 
daru, zapojením se mezi dobrovolníky nebo třeba v "ba-
tůžkovém projektu" (ale o tom více v příštím zpravodaji).

Pokud vás to zaujalo, doporučuji se podívat na stránky 
www.marysmeal.cz

Soňa Čejková

Vážení spoluobčané,  také na počátku roku 2023 po 
Kobylí chodilo 16 skupinek tříkrálových koledníků s kasič-
kami na příspěvky pro lidi v nouzi.  Jako každý rok přináše-
li radost a Boží požehnání. Sbírku pořádala Charita Česká 
Republika. Byli jste velmi štědří a darovali jste v Kobylí 
109 048 Kč.  

Děkujeme všem dárcům, organizátorům, vedoucím 
skupinek  a dětem. 

Tříkrálová sbírka
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Velikonoce
Kluci už pletou pomlázky
a holky barví vajíčka,
na Velikonoční pondělí
uvidíme malého zajíčka.

Nachystáme si košíčky
a roztopíme vosk,
budeme si hrát s vajíčky-
jen tak pro radost.
  Barbora Herůfková

Co nového přinesl rok 2023?
Se začátkem roku 2023 jsme ve škole přivítali dvě nové 

paní asistentky – do 4. třídy nastoupila Vendula Zapleta-
lová a do 6.A Bc. Jana Surmanová (od 1. března). Zároveň 
u nás začala pracovat školní psycholožka Mgr. Jana Pláte-
níková, která se představí v následujícím článku. Všechny 
nové pracovní posily jsou velice potřebné a jsme rádi, že 
jsme je pro práci v naší škole získali.

Vlastimil Janda

Vážení rodiče, vážení zákonní zástupci,
dovolte, abych se Vám touto cestou představila. Jme-

nuji se Jana Pláteníková a od ledna 2023 pracuji dva dny 
v týdnu pro ZŠ Kobylí na pozici školní psycholožky. Mým 
posláním je napomáhat k  tomu, aby všichni, kdo školu 
navštěvují, v ní byli spokojeni a cítili se v ní bezpečně, 
koordinovat následnou péči. Moji pracovnu najdete v pří-
zemí v  prostorách místnosti, kde spolu se mnou působí 
paní školní speciální pedagožka a je zde veden předmět 
speciální péče. Jsem k dispozici všem dětem, jejich uči‑
telům a také Vám, rodičům. Postupně se budu snažit co 
nejlépe poznat všechny žáky a učitele a také vstřebat at-
mosféru celé školy.

V  rámci své praxe jsem pracovala na pozici školního 
psychologa, školního speciálního pedagoga, pedagoga 
a psychologa i speciálního pedagoga v rámci Pedagogicko-
-psychologických poraden Hodonín i Břeclav. Dále se ve 
své praxi zabývám koučováním, mediací a využívám prin-
cipy kognitivně -behaviorálního přístupu a terapeutického 
přístupu zaměřeného na řešení.

„Občas se stává, že cítíme, že věci nejsou tak jak by 
měly být nebo obtížně hledáme cesty, jak se vypořádat 
s náročnou situací. Jedna z možností je využít odbornou 
psychologickou pomoc.“ Důvodem kontaktu se školním 
psychologem mohou být:

Školní psycholog

školní záležitosti
• obtíže s učením, výrazné zhoršení prospěchu, odpor ke 

škole a učení, obtíže se zapomínáním úkolů a pomůcek…
• nevhodné chování ve škole, opakované poznámky a dů-

tky od učitelů, konflikty s učiteli a spolužáky
• špatné vztahy ve třídě, osamělost, ubližování ze strany 

spolužáků
• potřeba podpory pro pedagoga, metodického vedení 

nebo konzultace a spolupráce při vedení žáků, potřeba 
práce s třídním kolektivem, spolupráce se členy Školní-
ho poradenského pracoviště

• psychologické poradenství při výběru střední školy
• potřeba krizové intervence nebo podpory pro žáky

mimoškolní a rodinné záležitosti
• rodinné konflikty a krize, partnerské neshody, rozvodové 

situace
• konflikty mezi dětmi a rodiči, potíže při výchově dětí
• obtížné zvládání stresových situací, úzkostné stavy, de-

prese
• obavy ze zvládání nových situací
• psychosomatické obtíže, poruchy spánku, poruchy pří-

jmu potravy
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Samozřejmostí je naprosté zachování soukromí. Vše, 
co řeknete je důvěrné. Žádné informace nebudou bez 
Vašeho souhlasu poskytovány komukoli jinému.

V případě individuálního vedení Vašeho dítěte potře-
buji od Vás podepsat individuální informovaný souhlas. 
Ten není potřeba v případě poskytováni krizové interven-
ce a  v  případě první konzultace, kdy mne dítě vyhledá 
samo.

Školní psycholog je mediátorem vztahů, je ve škole pro 
žáky, stejně tak pro učitele a pro rodiče, kteří jsou všich-
ni potřeba při řešení náročných situací ve škole. Jeho ná‑
plní činnosti je tak podpora zdravých vztahů, prevence 
a podpora komunikace. V případě jakýchkoli dotazů, pod-
nětů, nejasností využijte můj telefon nebo e -mail a  do-
mluvte si schůzku.

Při své práci nemohu poskytnout vždy rychlé nebo zá-
zračné výsledky. Nabízím systematickou spolupráci s kli-
entem po dobu odpovídající závažnosti obtíží.

Konzultaci doporučuji vždy předem telefonicky 
nebo e ‑mailem objednat.

Kontakt: tel.: 777 736 417 
  e -mail: jplatenikova@zskobyli.cz
Pracovna: budova ZŠ Kobylí - přízemí, místnost 32 
  vedle kabinetu Č. J.

Dny, kdy jsem ve škole: PONDĚLÍ a STŘEDA
Děkuji Vám za Váš čas a těším se s Vámi na shledanou.

Jana Pláteníková – školní psycholog
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Naši hoši opět zazářili
Hoši z 8. a 9. třídy naší školy se stali v prosinci 2022 

okresními přeborníky ve FLORBALU!!! Titul je o to cenněj-
ší, že soutěžilo celkem 12 týmů!

Již ve skupině získali významnou remízu s  domácím 
Lanžhotem, poté dvě vítězství s  Gymnáziem z  Velkých 
Pavlovic a se ZŠ Velké Němčice.

Následně o celkové 1.-3. místo v turnaji vyhráli s břec-
lavskou Slováckou a se ZŠ Komenského Břeclav. Klukům 
veliká pochvala a gratulace!

Eva Doležalová

Lyžařský kurz 1. stupně
V pondělí 30.  ledna jsme my čtvrťáci jeli se třídou na 

lyžařský výcvik do Němčiček. Jeli jsme tam i s pátou tří-
dou a  Vrbicí. Nejdřív jsem byl začátečník a  učil jsem se 
základní kroky. Pak už jsem se ale dostal na vlek a jeli jsme 
nahoru. Se skupinou jsme to sjeli pomalu, ale další dny 
jsme se zlepšovali. Každý den jsme pak nahoře dělali sla-
lom a jezdili dolů. Bavilo mě to.

Oliver Kutáč

Dne 30.  ledna jsme jeli na lyžařský kurz. Tam jsme si 
obuli lyžáky a nasadili jsme si lyže. Potom nás instruktoři 
vyzkoušeli a zařadili do skupin. Vyjeli jsme na kopec a po-
stavili jsme se do řady. Instruktor nám řekl, co máme dělat. 
Jezdili jsme v řadě za sebou. Potom jsme schovali lyže do 
lyžárny a jeli jsme zpátky do školy. Tam jsme se naobědva-
li a šli jsme domů. Podobně probíhaly další tři dny. První 
dva dny se lyžovalo dobře, ale ve středu pršelo. Museli 
jsme se i  schovat. Přes noc sníh moc zmrzl. Ale nahoře 
byla jen hmota, proto se nekonaly závody. Při závěrečné 
jízdě se naší spolužačce zasekla lyže v umělé hmotě, takže 
spadla a narazila si rameno. Pak ji její maminka odvezla do 
nemocnice. Ale jinak jsme si lyžařský kurz moc užili.

Tadeáš Lanžhotský a Adéla Herůfková

Když jsme přijeli do Němčiček, tak tam bylo hodně sně-
hu. Ale v úterý se oteplilo a sníh nám mizel před očima. 
Poslední den jsme měli mít závod. Ten se ale nekonal, 
protože nebyly dobré podmínky. I když nám někdy pršelo, 
užili jsme si tam hodně zábavy a legrace. Dělali jsme různé 
cviky a  ty nás bavily. Byli tam hodní instruktoři. Moc se 
nám to líbilo, jen poslední den, při poslední jízdě, si naše 
spolužačka narazila rameno.

Hana Pálenská a Štěpánka Čeperová

Zimní radovánky
Už je tady zase zima, kouř se valí ven z komína.
Vytáhneme sáně, boby, bude zase zima bílá.

Vyběhneme ráno ven, páni, to je snad jen sen!
Kluci, holky, pojďte k nám, velkou kouli udělám.

Postavíme také iglú, sněhu máme habaděj.
Zima je fakt hrozně prima, tak si jí vždy užívej!

Adéla Herůfková

Ho
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Konečně zase na horách!

Neděle 22. ledna 2023- sedmáci a menší počet osmáků 
z naší školy se po delší koronavirové pauze konečně do-
čkali svého "Lyžáku". Ten se konal v Říčkách v Orlických. 
horách. Zimní počasí se v místě konání na poslední chvíli 
umoudřilo a Rampušák- duch tamních hor- nám na sjez-
dovky seslal i sněhovou nadílku.

Eva Doležalová

V  neděli 22.  ledna jsme my sedmáci odjeli na lyžař-
ský kurz do Říček v Orlických horách.Jeli s námi i někteří 
osmáci. Toho jsem se celkem bála, ale nakonec byli fajn. 
Kromě tahání těžkých kufrů, lyží a jiných věcí dny probí-
haly hladce. Až na některé výjimky na svahu. Staly se tam 
nějaké úrazy, jeden kluk si dokonce zlomil nohu. Já kromě 
pár modřin a  škrábanců jsem přežila ve zdraví.Na lyžích 
jsem stála po třetí v životě, takže toho jsem se bála nej-
víc.Ale lyžovat jsem se naučila za poměrně krátkou dobu 
a dost mě to bavilo. Nejlepší byly večery.Jdete si vyčistit 
zuby a tam kluci bez triček, nebo společná „skincare“. Na 
pokojích bylo srandy nejvíce, dříve než po půlnoci se spát 
nechodilo, takže kyselé obličeje všech okolo byly taky 
k nezaplacení.

Hodně jsem poznala ostatní, jak z naší nebo jiné třídy, 
vzniklo zde mnoho nových kamarádství, dokonce i lásek. 
Ale stejně nejlepší byla restaurace U Karla -výborná hor-
ká čokoláda a  teploučko. Předposlední den byl karneval, 
všichni měli bezva kostýmy, ale mně se nejvíce líbili chip-
munkové.Hned po karnevalu byla menší party, ale stálo to 
za to, celý obličej a tělo pokreslené.

Lyžák jsem si dost užila, klidně bych tam ještě týden 
byla.Měli jsme štěstí i na hodně sněhu. Dostali jsme také 
diplomy a různé odměny za soutěže ve družstvech.

Kateřina Hrabcová

Každý rok se žáci sedmého ročníku účastní lyžařského 
kurzu v  Orlických horách. Letos jsme to byli my.Všichni 
jsme se moc těšili na nové zážitky, které spolu prožijeme. 
A hned druhý den po příjezdu, když si nás učitelé rozdělili 
do skupin, jsme všichni sjížděli modrou sjezdovku, z které 
byl překrásný výhled na okolí. Lyžovali jsme každý den do 
oběda a pak odpoledne do čtyř hodin. Páni chataři nám 
vařili jídla, na kterých jsme si vždycky všichni moc pochut-
nali. Taky jsme se tu více skamarádili, holky i kluci, a  to, 
když jsme si po večerech všichni společně povídali.Ale 
ze všeho nejvíc mě osobně bavil poslední večer, kdy nám 
páni učitelé s pány chataři uspořádali diskotéku, kde jsme 
všichni společně tancovali a zpívali a velmi zábavně tak 
zakončili náš společný lyžařský kurz plný zážitků.

Nela Mikulicová

…Vyšlo nám to krásně, že tam celou dobu byl sníh. Ka-
ždý den jsme lyžovali dopoledne i odpoledne. Jedině ve 
středu se nelyžovalo, to jsme dopoledne hráli hry ve sně-
hu (dokonce jsme jednu vyhráli) a odpoledne jsme jeli au-
tobusem do Rychnova. Lyžovalo se dobře ale nejlepší byly 
večery, kdy se hrály různé hry. Na konci lyžáku se hlasova-

lo, kdo bude „misska a missák lyžáku“.Stali se jimi „JEDINĚ 
TEREZA a František Ševela.

Odjížděli jsme 28.  ledna. Lyžák jsem si nesmírně uži-
la. Trochu jsem se bála jídla, ale k mému údivu vařili moc 
dobře. Jsem ráda že jsem měla šanci tam jet.

Doubravka Kočková

…Na lyžařský kurz jsem se hodně těšila. Nejlepší jízda 
byla hned ta první, protože sníh byl hezky upravený. Další 
dny už tam byly hrboly a plotny. Ale počasí nám opravdu 
přálo, protože bylo asi 20 cm sněhu. Taky se mi líbil výlet 
do Rychnova, kde jsme měli rozchod po náměstí. Také ne-
zapomenu na to, jak jsme se dívali na Avatara a samozřej-
mě na moji první a nejlepší diskotéku v životě.

Anna Mikulicová

…Chata byla útulná a  bylo tam teplo, pokoje hezké 
s měkkými postelemi, sprchy teplé. Překvapilo mě, že na 
chatě byli dobří domácí. Nejlepší bylo jídlo. Kdybych to 
srovnával s dovolenou s rodiči, tak jsem měl větší volnost 
na chatě, ale na svahu zase menší. Líbilo se mi tam, ale 
chyběla mi moje rodina a můj králík.

Václav Ullmann
 
…Naše zážitky začaly už na pokoji, kdy jsme našli ples-

nivý polštář a dohadovali se o tom, kdo si ho vezme. Po-
kračovaly na svahu, kde jsme se fotili a povídali si a kde 
jsme se ohazovali sněhem, shazovali se navzájem a čekali, 
až se dostaví zbytek družstva s paní učitelkou. Občas jsme 
na konci svahu zabočili na černou a jeli do místní hlavní 
restaurace U Karla, kde jsme se najedli, napili, ohřáli a zase 
pak jeli dál. Kvůli potížím na jednom sloupu jsme jednou 
na lanovce čekali tři čtvrtě hodiny, než jsme dojeli naho-
ru, a tak jsme měli čas se kochat a fotit krásně zasněžené 
fotky. Lyžák mě bavil a rozhodně bych tam jela zas nebo 
tam byla ještě o týden déle.Na lyžích jezdím od tří let, což 
znamenalo, že pro mě nebylo těžké se rozjezdit. Vařili tam 
vcelku dobře a bylo tam i dost srandy.

Lyžák se třídou byl určitě lepší než s rodinou. Poznala 
jsem své spolužáky z  jiného úhlu, začali jsme se všichni 
bavit, scházeli se na pokojích apod…

Ema Čačíková

…Já jsem se nemohla dočkat, protože jsem na horách 
už dlouho nebyla. Naše škola byla ubytovaná na chatě Ski 
klub, která byla velmi pěkná. Já a moje kamarádky jsme 
dostaly jeden z nejlepších pokojů v celé chatě, což bylo 
super. Každý den jsme jezdili skibusem na sjezdovku, až 
na středu, kdy jsme jeli do města Rychnov nad Kněžnou, 
kde je nádherné náměstí a kde jsme si mohli cokoliv kou-
pit a  podívat se do různých obchodů. Každý večer jsme 
hráli hry, které vymyslela skupinka, která měla zrovna 
v  ten den službu. Největší zážitek mám asi z pátku, kdy 
jsme si oblékli kostýmy a měli jsme diskotéku.

Adéla Michnová
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…Mile mě překvapilo jídlo, co tam vařili. Ale večery ne, 
kluci stále pařili. Nejvíce se mi líbila zasněžená krajina 
a studený vánek foukající nám na tváře. Samotné lyžování 
bylo dobré, ale pro jednoho spolužáka moc ne, jelikož si 
v úterý na svahu zlomil nohu. A nebylo to moc dobré ani 
pro mě. Bylo to poprvé, co jsem byl na horách, takže vše 
neprobíhalo podle plánu. Na svahu jsem spadl a měl jsem 
otřes mozku, vyražený dech, bolavé levé stehno a pravé 
lýtko. Záchranka mě musela odvézt do nemocnice, ale na-
konec jsem dopadl dobře. I tak se mi hory líbily a nemohu 
se dočkat, až tam pojedu znova.

Filip Hošek
 
…V Říčkách to bylo opravdu hezké, hodně sněhu a hlav-

ně úžasně čistý vzduch. Nic tak krásného jsem ještě nevi-
děl, bylo to úžasné, jinak se to popsat nedá.

Daniel Bukovský
 
Už sedíme v autobusu,
od maminky dostali jsme velkou pusu.
Cíl cesty máme jasný-
v Říčkách jsou výhledy krásný.

V neděli jsme na místo dorazili,
špagetami nás pohostili.
V sedm nás nutili vstávat,
nemohli jsme moc dlouho „chrápat“.

Zpočátku mi lyžování moc nešlo,
ke konci to celkem ušlo,
Týden utekl jako voda,
našla jsem víc než jednoho kamaráda.

V sobotu jsme odjeli,
domů se už všichni těšili.
Barbora Obadalová

Chata dobře vybavená,
na pokojích byla sranda.
Vítr nám tam fičel,
Simon rychle svištěl.

Výborné tam bylo jídlo
a hodně nás zasytilo.
Tři kuchaři vařili,
žádné zbytky nebyly.

Počasí nám dobře vyšlo
po lyžáku je nám teskno.
Plno srandy jsme si užili,
ještě bychom tam týden pobyli!

Antonín Vajbar

V lednu byla zima,
čas na lyžování prima.

Sbalili jsme si pár triček
na lyžařský kurz do Říček.
Vyrazili jsme v neděli,
velmi jsme se těšili.

Hromada sněhu byla velká,
na lyžování ta správná chvilka.

Dva dny jsme hojně lyžovali,
ve středu pohledy užívali.
Ve čtvrtek a taky v pátek
zažili jsme mnoho hrátek.
 
I když jsme si lyžáku užili,
domů jsme se už těšili.
Zpátky jsme v sobotu odjeli,
zážitky s sebou si sbalili.

Vítězslav Blaha
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...čtvrťáci a páťáci si užili také trochu kultury a páťáci se 
zase něčemu novému přiučili…

Kráska a zvíře v Radosti
V úterý 7. března jsme měli hezký den.Jeli jsme do di-

vadla Radost v Brně. Jeli jsme jen 4. a 5. třída. Všichni jsme 
se moc těšili. Cesta autobusem byla dlouhá, ale stálo to za 
to. Když jsme dorazili, bylo tam hodně lidí. Šli jsme si sed-
nout do sálu a všichni už netrpělivě čekali, kdy to začne. 
Vtom se zhasla světla a všichni ztichli. Když to začalo, my-
sleli jsme si, že jsme ve špatném sále. Ale jak představení 
pokračovalo, tak to dávalo smysl. Protože to nebyla kla-
sická Kráska a zvíře, ale zmodernizovaná a upravená. Bylo 
to lepší než ta klasická pohádka. Moc se nám líbila, ale 
bylo to krátké.Proto nám bylo líto, že už to skončilo. Potom 
jsme se vrátili do školy a zas se budeme těšit na příště.

Sára Škaroupková a Hana Pálenská.

Zdraví nás baví!
Ve čtvrtek 23. února nás ve škole navštívila paní dok-

torka Herůfková. Přinesla hodně zajímavých věcí, nástrojů 
a také knih. A k tomu spoustu obvazů. Paní doktorka nás 
učila první pomoc, jak zareagovat, když někdo má zástavu 
srdce nebo epileptický záchvat. Prohlédli jsme si stetosk-
op a přístroj na měření tlaku a jak máme okysličenou krev. 
Naučili jsme se spoustu nových věcí.

Jakub Eliáš Stohanzl

Proč se čtvrťáci těší na jaro?
• Můžeme se ohřívat na sluníčku. Bude všechno zelené.
• Bude více barevných kytek.
• Protože vše se probouzí, rostliny i zvířata.
• Že nemusíme nosit těžké oblečení a žádné čepice.
• Protože budu chodit ven. Bude se oteplovat, a  tak se 

nebudu muset tolik navlékat. A také se bude probouzet 
příroda, začnou kvést stromy a všechno bude super.

• Netěším se na jaro, protože bude létat hmyz.
• Protože pojedeme do Egypta.
• Můžu si hrát s naším psem venku.
• Protože budeme mít štěně.
• Stromy budou mít květy a konečně nebudu čekat v zimě 

na autobus. Budeme hrát fotbal v kopačkách. Budou Ve-
likonoce, budu zdobit dům. Netěším se, že budu muset 
pomáhat tátovi ve vinohradě.

• Protože bude tepleji a  budu moct jít ven s  kamarády.
Hlavně se ještě těším na kamarádku z Hrušek. A  těším 
se na prázdniny, protože pojedu na hory s mojí mamkou 
a tetou, Doufám, že to bude super.

• Těším se, až nám začne fotbal venku, protože o jarních 
prázdninách pojedeme do Prahy pro nové kopačky. Hod-
ně se těším na Velikonoce. Ještě nevím, jestli budu cho-
dit s pomlázkou, ale i tak se těším. A nejvíc se těším na 
to, až budu chodit ven s kamarády.

…A NEJSOU SAMI. TĚŠÍ SE I PÁŤÁCI…

Jak je krásné jaro
Jaro už tu skoro bude,
krásně bude kolem všude.
Na jaře se rodí mláďata,
králíci, koťata, jehňata, kůzlata.
Dej si pozor na včely,
létají hlavně v neděli.

Nela Holomáčová

Co všechno klíčí na jaře
Zima už je pryč!
Říká to i petrklíč.
Sněženka se nám jen chvěje,
sotva kouká ze závěje.
Zato bledule
vyrostla nám vesele.
Vyrostla si u potůčku,
udělala jen pár krůčků.
Už se kouká z postele,
jak je kolem vesele.
Fialky jsou jemné dámy.
vůní všechny kolem mámí.
Vyrostly si v mešíku,
tam u toho lesíku.

Mirjam Vávrová

Jarní radosti
Les si šumí ve svém tichu,
všechno je v zeleném kožichu.
Včely květy opylují,
med nám zase udělají.
Velikonoce jsou tady,
vajíčka se všude barví.

Lukáš Otáhal a Tomáš Vajbar

Nejen sportem živ je člověk

Jana Čeperová



Ani šesťáci nepřišli zkrátka. Vždyť tam byla svatba! I když jen… 
Svatba nanečisto

V  pátek 9.  prosince u  nás ve třídě 6.A  byla svatba. 
Brali se Matyáš Kašuba a  Julie Horáčková, vlastně už 
Kašubová. Nejdřív byl obřad, pak jsme se fotili, já jsem 
přečetla proslov a mohli jsme jíst. Hostina byla výborná, 
každý z nás přinesl něco dobrého, Petr například neal-
koholický zázvorový likér Myslím, že se to všem moc lí-
bilo a všichni jsme si to užili. Den to byl krásný, zábavný 
a zajímavý. Líbil se mi ten obřad, když si Matyáš a Julča 
vyměnili prstýnky, ale i celá svatba. Nebyla chvilka, kdy 
mě nebavila, nebo kdy bych se nudila. Pro třídu to byl 
určitě jeden z nejlepších zážitků do budoucnosti. Bude-
me na to dlouho vzpomínat.

Natálie Chytilová

…Na tenhle den jsem se hodně těšil. Ráno jsem přišel 
do školy a tři hodiny jsme se učili. Pak jsme připravova-
li stoly, jídlo a oltář. Paní učitelka mi ukázala písničky, 
které jsem měl pouštět, protože jsem byl DJ. Až bylo 
všechno připravené, nastal velký okamžik pro Matesa 
s  Julií. Společně přišli k  oltáři a  řekli si své ANO. Pak 
jsme se všichni veselili, házelo se kyticí, bouchli jsme 
šampus. Dali jsme si dort. Výborný. Hodně se tancovalo, 
jedlo a pilo. Tenhle den jsme si všichni náramně užili.

Jakub Komosný

…S  mamkou jsme připravovaly na svatbu dort. Moc 
jsem se těšila, protože jsem si byla jistá, že tam bude 
zábava. A to tam byla. Špunty lítaly, tancovalo se. Jako 
první jsme však museli seskládat stoly a židle, pak jsme 
na ně daly ubrus a jídlo. Toho bylo až moc, ale všem se 
to povedlo.

Bára Mikulicová

…Na svatbu jsem slíbil bábovku, pekli jsme ji s má-
mou ve čtvrtek. V pátek jsem došel do školy s bábov-
kou v tašce a koukal jsem, jak se všichni nastrojili. Elen 
přinesla štrúdl, Bára dort, kluci všemožné brambůrky 
a  tyčinky a  Zorka s  Tadeášem nějaké šneky. Svatba se 
trochu protáhla, ale to nevadí. Zábava byla, ale mně 
se nechce dělat úšklebky na fotkách (trochu z nich šel 
strach) a  pochod mě taky nijak nebavil. Ale obřad byl 
super, hlavně ten smích. Den to byl dobrý a chtěl bych 
to někdy zopakovat.

David Prášil

…Ve čtvrtek jsem s maminkou dělala roládu na svat-
bu v  6. A. V  pátek jsme všichni přišli nastrojení. První 
tři hodiny jsme se učili, čtvrtou jsme všechno chystali 
a  pátou hodinu konečně začala svatba.Všichni si sedli 
a  farář ženicha a  nevěstu oddal. Nevěsta hodila kytici 
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Moje Velikonoce
Den před Velikonocemi si jdu ke Svodnici nastříhat 

vrbové proutky, abych si z nich doma mohl uplést žilu. 
Nepletu ji sám, ale spolu se sousedem, aby mi mohl 
pomoct, až nebudu vědět, jak dál. Až máme dopleteno, 
dáme si ještě dva proutky do vody, aby byly ohebné 
a mohli jsme si s nimi omotat žilu. Potom už jenom zbý-
vá počkat na druhý den, abychom už mohli jít šlehat 
holky. První začneme s mámou a potom jdeme na sou-
sedy a kamarády. A až všechny vyšleháme, tak se všich-
ni kamarádi a sousedi sejdeme a povídáme si.

Adam Veselý

Velikonoční pondělí
Na Velikonoce, hlavně na pondělí, se vždy těším. 

Proto vstávám už v sedm ráno a v osm už jdu koledo-
vat. Chodím i s mým kamarádem, který bydlí nedaleko. 
Obcházíme tety, kamarády, zkrátka lidi, které známe 
a  jsou nám blízcí. Žilu mi většinou plete děda, ale už 
se to pomalu, ale jistě učím. Když přijdu domů z koledy 
s  batohem plným sladkostí, musím vyšlahat i  mamku, 
protože většinou v osm ráno ještě spí. Pokud je hezky, 
moje rodina má takovou tradici, že jezdíme do různých 
zoologických zahrad. Brněnská ZOO je asi nejlepší, ale 
vždy nám dá zabrat, než ji projdeme celou.Ve Zlíně nám 
skoro nikdy nevyjde počasí a v Jihlavě je vždycky nej-

větší horko. Ale pokud nikam nejedeme, tak si sbalím 
pár sladkostí do batohu a jdu s kamarády ven a “ládu-
jeme” se tím, co jsme vykoledovali. A po Velikonocích 
můžu začít umývat kopačky, protože bude začínat nová 
fotbalová sezóna.A na tu se moc těším.

Štěpán Šebesta

(chytila ji Zorka) a pak konečně začala hostina. Rozkro-
jili jsme výborný dort od Barči Mikulicové, do skleniček 
rozlili šampáňo a tancovali jsme až do poslední minuty. 
A ještě jsme i rozdávali výslužky. Mně se nejvíce líbilo 
tancování.

Elen Grabková

…Večer před svatbou jsme udělali doma jednohubky 
a nachystali bílé svatební šaty. Já jsem totiž byla nevěs-
ta. V pátek ve škole byly první tři hodiny učení celkem 
odpočinkové a potom to začalo. Kamarádka Naty mi po-

mohla obléct se do svatebních šatů. Pak jsme se šli seřa-
dit, jak nás povedou moji a ženichovi rodiče k oltáři. Náš 
DJ Jakub nám na cestu pustil svatební pochod.U oltáře 
nám farář Petr zavázal ruky šálou a pomodlil se.

Skončilo to hostinou a diskotékou. Mojí svatební ma-
mince Barči jsem velice vděčná za moc dobrý svatební 
dort, který nám upekla se svou maminkou. Svatba se mi 
líbila a něco takového bych zase někdy chtěla zopako-
vat.

Julie Horáčková

Velikonoce máme také rádi…
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Zábava v družině
Tyto zimní měsíce jsme měli v naší školní družině akce 

a činnosti opět bohaté.
První motivací byl pro nás už „Ježíšek“, který nám pod 

stromeček naložil dvě velké zajímavé hry - Crazy a Pukec. 
Crazy je převážně hra na ven, tedy na zahradu nebo na hři-
ště.U ní jsme si vyzkoušeli týmovou spolupráci. Pukec je 
hra do interiéru, všechny zaujal okamžitě. Celý leden jsme 
trénovali a v únoru uspořádali turnaj. Účast byla opravdu 
obrovská. Hodnocení proběhlo podle počtu vyhraných zá-
pasů i věku, takže dětí bylo v umístění na prvních třech 
místech hned několik. 

1 místo: Tereza Mikulicová, Antonín Koláčný
2. místo: Vojtěch Komosný, Alex Hrabovský, 

  Agáta Mikulicová
3.místo: Vojtěch Boháček, Jonáš Kosík, Anna Marková
Drobnou odměnu ale dostal každý účastník.

K únoru ve školní družině patří také maškarní karneval. 
Děti si v kostýmech a maskách mohly zatančit, zaskákat, 
zasoutěžit i zapřemýšlet. Nechyběl ani maškarní průvod. 
Vybrat nejlepší masku bylo opravdu těžké. Odměněni 
drobnou sladkostí byli všichni.

Zatím poslední naší akcí byly Legohrátky. Děti stavěly 
celý týden. Některé se sice zapojily později, přesto doká-
zaly zkonstruovat opravdu vynikající výtvory. Nad všemi 
„stavbami“ žaslo i celé vedení naší školy.

 No řekněte, není to nádhera?
Vychovatelky ŠD
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Předmětové olympiády
Ve středu 25.  ledna se v  Břeclavi uskutečnilo okresní 

kolo matematické olympiády pro 5. ročník. Naši školu re-
prezentovala Adéla Herůfková, která si “vypočítala” krás-
né 4. místo.

Světlana Tesáková

Ve středu 22. února se v Břeclavi uskutečnilo okresní 
kolo zeměpisné olympiády. V  kategorii žáků 6. ročníků 
naši školu reprezentovala Barbora Herůfková, která se zís-
kala krásné 6. místo. Vítězslav Blaha skončil jako sedmý 
v kategorii žáků 7. ročníků.

Vít Damborský

V  posledních únorových dnech proběhlo školní kolo 
olympiády v anglickém jazyce. Poslechovou i konverzač-
ní část nejlépe zvládli a v okresním kole budou naši školu 
reprezentovat Filip Hošek ze 7.B (1. kategorie) a Szczepan 
Kaszper z 9.A (2. kat.). V 1. kategorii se jako druhý umístil 
Vítězslav Blaha, třetí skončila Dominika Václavíková, oba 
ze 7.A. Druhé místo v druhé kategorii obsadila Michaela 
Švástová z  9.B, třetí místo patří Magdaléně Vykydalové 
z 9.A.

Všem soutěžícím děkujeme za účast a vítězům přejeme 
hodně štěstí v dalším kole.

Jarmila Tomková

V  pondělí 6.  3. se konalo v  Břeclavi okresní kolo 
chemické olympiády. Po několika letech jsme opět vyslali 
do této náročné soutěže reprezentanta - Tomáše Kalvacha, 
vítěze školního kola. Na stupně vítězů to sice tentokrát ne-
bylo, ale kdyby se hodnotili pouze žáci základních škol, 
bylo by to krásné druhé místo. Za reprezentaci děkujeme 
a k výsledku gratulujeme.

Vlastimil Janda

Jaro
Sluníčko nám vykukuje,
příchod jara oznamuje.
Ptáci pěkně zpívají,
jaro s námi vítají.

Travička se zelená,
plná jarních kvítků,
já mamince pro radost
uvážu z nich kytku.

Velikonoce se blíží,
s jarem přichází.
Zima už se s námi loučí,
na rok zase odchází.

Pomlázku si upleteme,
mašličkami ozdobíme.
Obarvíme vajíčka,
co nám snesla slepička.

Veronika Lejsková

Hurá ven!
Venku už svítí sluníčko,
vylézá ven i tulipán,
přijde k nám už brzičko
jaro -květů pán.

Všechno krásně rozkvete,
doma nenajdete dítěte.
Bude si už venku hrát
a s ním jeho kamarád.

I vy byste jít měli,
abyste nezlenivěli.
Vždyť je dneska krásný den,
tak běžte všichni, prosím, ven!

Bára Čiháčková

Jarní krása
Po dlouhé zimě přišlo jaro,
dveře své nám otvíralo.
Žáby, ptáci, květiny
ožili v den jediný.

V trávě třpytily se kapky rosy
a na stromech zpívali kosi.
Sluneční paprsky začaly hřát
a stromy kvetly, co víc si přát?

Magdaléna Vykydalová
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V TOMTO ČÍSLE:
Kalendář akcí na rok 2023
Společenská kronika
Po stopách novokřtěnců
31. výstava vín
Fotbalisté roku 2022
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